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Važniji telefoni
Ordinacije opće medicine
Cvjetović, Dubravka dr. (školska)    250-111
Matejčić Dokoza, Sanja dr.              259-868
Ušljebrka-Šimunović, Sandra dr.    259-624
Toljanić-Brdar, Vesna dr. (predšk.)  259-644
Patronaža            549 -270

Stomatološke ordinacije
Dunatov Bolf, Ana dr.             250-993

Ljekarna:             545-391

Veterinarska praksa Uvodić:         564-772

Župni ured:     
• Cernik                   259-638
• Grad Grobnik                250-150

Matični ured Čavle:             259-512

Knjižnica Čavle:              208-313

Osnovna škola
• Čavle:              259-169, 259-570
• Grad Grobnik:              296-774
Dječji vrtić «Čavlić»:             259-513
Javni bilježnik:             545-326
Turistička zajednica:            549 120
DVD Čavle:              250-285
Dimnjačar Kamino:                091 952-2829

Adresa: 51219 Čavle
Krenovac 2
Tel: 545-313
Tel. za pogrebne usluge: 099/326-1003
E-mail: kd.cavle@gmail.com

Stanovništvo i površina

Naselje
stanovnika

2011.
km2

Buzdohanj 1,524 2,44

Cernik 1,380 2,00

Čavle 1,353 2,61

Grobnik 421 3,61

Ilovik 14   0,24

Mavrinci 1,033 10,35

Podčudnić 467 1,05

Podrvanj 457   0,79

Soboli 171 59,67

Zastenice 383 1,41

Općina Čavle 7,220 84,21

Općina Čavle
Općinska načelnica

 Ivana Cvitan Polić
Zamjenik općinske načelnice

Dejan Ljubobratović
Predsjednik Općinskog vijeća

Norbert Mavrinac
Adresa: 51219 Čavle, Čavja 31
Telefon: 208-300, 208-310
Fax:  208-311
Internet: www.cavle.hr
Dan Općine

1. svibanj (parne godine),
24. kolovoz (neparne godine)

Upravni odjel
Uredovno vrijeme:

• 8.30 – 11.00 (pon, srij, pet),
• 9.00 – 11.00 i 13.00 – 17.00 (ut)

Uredovno vrijeme
Matični ured
(Dom Čavle, pokraj Pošte)
     utorak i četvrtak:                  08.00 - 16.00 

Turistička zajednica
(Dom Čavle, pokraj glavnog ulaza)
     ponedjeljak - petak:             08.00 - 13.00  
     subota:                                     09.00 - 12.00

Knjižnica Čavle
(prizemlje Čebuharove kuće)
     pon. - sri. - pet.                    09.00 - 13.00
     utorak - četvrtak                  15.00 - 20.00

Ljekarna
(preko puta Čebuharove kuće)
     pon. - pet.                     07.30 – 19.30
     subota                     08.00 – 12.00

Popis novorođene djece čiji su roditelji/staratelji 
u razdoblju od studenog 2020. godine do ožujka 
2021. ostvarili pravo, sukladno Odluci Općine Čavle, 
na novčanu naknadu od dvije tisuće kuna (popis 
se odnosi na djecu za koju su roditelji prilikom 
preuzimanja odluke o pravu na novčanu naknadu 
potpisali izjavu o privoli):
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umjesto uvodnika

HR6124020061500091902  
BROJ RAČUNA ZA DONACIJE ZA 

OBNOVU KUĆE U SISKU

Općina Čavle pokrenula je humanitarnu akciju sa-
kupljanja sredstava za obnovu jedne potresom 
uništene kuće na Banovini kako bi na taj način 

konkretno, namjenski pomogla jednoj obitelji. 
„U Erste banci otvoren je poseban račun. Sav pri-
kupljen novac koristit će se isključivo namjenski, a 
Općina Čavle bit će koordinator akcije. Broj računa je 
HR6124020061500091902. Uplatnice za prikupljanje 
donacija poslali smo poštom svakom stanovniku općine 
Čavle zajedno s uplatnicama za komunalnu naknadu. 
Uplata donacije nije obavezna, ali vjerujem da će naši 
mještani i ovoga puta pokazati veliko srce“, rekla je na-
čelnica Općine Čavle Ivana Cvitan Polić i unaprijed zahva-
lila na svakoj doniranoj kuni. 
 Načelnica Općine Čavle je uz pomoć stručnjaka, statičara 
i projektanta, posjetila Banovinu. Cilj je bio pogledati 
stanje kuće obitelji Hobor koja je svoje utočište privre-
meno pronašla u Čavlima. Podsjetimo, veliko djelo po-
sljednjeg dana u 2020. godini napravila je Patricia Dani-
čić Medač ( bivša odbojkaška reprezentativka i sudionica 
Olimpijskih igara) te njezin suprug Marko ( vatrogasac 
JVP Rijeka ) koji su, nakon što su vidjeli prilog na tele-
viziji, sjeli u auto i u svoju kuću iz potresom razrušenog 
Siska i hladne sportske dvorane, u Svilno iste večeri do-
veli majku, udovicu Melaniju Hobor i njezine kćerkice 
Anđelu i Mateu, a koje je osmijehom dočekala njihova 
kćerkica Marija Medač te djed Mladen Daničić. Naime, 
ovoj skromnoj obitelji Hobor prije četiri godine od raka 
je preminuo otac i suprug Dalibor.  Sada je obitelj Hobor 
svoj privremeni dom pronašla u Mavrincima, a djevojčice 
su krenule u Osnovnu školu Čavle. Općina Čavle poma-
že u skladu s odlukama o socijalnoj skrbi.  Ravnateljica 

LJUDI I DJELA KOJI ZAVRIJEĐUJU PRVU STRANICU OPĆINSKOG LISTA

Kako je slučaj obitelji Hobor pokrenuo još jedan 
val dobrote i ponos na zajednicu u kojoj živimo

Osnovne škole Tanja Stanković organizirala je humani-
tarnu akciju, sakupio se školski pribor, nabavile knjige i 
tablet, a svakog se mjeseca prikupljaju i novčani prilozi. 
U akciju pomoći velikodušno se uključila i humanitarna 
udruga Koga briga, odnosno novinari Kristian Sirotich i 
Edi Prodan, ali i Svetozar Nilović -Tozo, osnivač muzeja 
Peek&Poke. Udruga Koga briga organizirati će humani-
tarne akcije, ali i pomoći na terenu u obnovi kuće, a Tozo 
koji priprema prijevod knjige Mali princ na čakavskom 
dijalektu te video materijal, prihode od projekta usmje-
riti će obitelji Hobor. 

„Veliko čavjansko srce ni kad je najteže nije prestalo 
snažno kucati. I kada smo mislili da nakon teške korona 
pandemijom obilježenom godinom, gore ne može biti, 
dogodio se potres na Banovini. Koliko god svima teška 
bila ova godina, ponovno su Čavjančani i naši prijatelji 
iz okolice priskočili u pomoć. Crveni križ, volonteri, da-
rivatelji krvi, civilna zaštita, donatori, auto prijevoznici, 
dondolaši, klub Fabrica emozioni- Alfa Romeo  i vlasnici 
mnogih tvrtki pomagali su stradalnicima na Banovini“, 
prisjetila se načelnica Ivana Cvitan Polić. 

U Domu kulture u Čavlima Crveni križ je, uz pomoć broj-
nih sumještana, aktivista, civilne zaštite i volontera or-
ganizirao veliku akciju prikupljanja potrepština za osobe 
pogođene potresom. U samo dva dana, 30. i 31. prosinca 
2020., prikupila se ogromna količina hrane, higijenskih 
potrepština, odjevnih predmeta, deka, jastuka. 

Općina Čavle ni nakon toga nije zaboravila na potresom 
razrušeno područje. U subotu 20. veljače mještani su 
ponovno pokazali veliko srce. Sakupljala se humanitarna 
pomoć za Banovinu, a organizirala ju je inicijativa „Ljudi 

za ljude“ koju koordinira Branka Bakšić Mitić, ali i pozna-
ta novinarka HTV-a Maja Sever, dok su u našoj županiji 
organizatori bili humanitarci Saša Pavlić i Sandi Basić. 

Prijedlog o sakupljanju pomoći prihvatila je Općina 
Čavle, a među volonterima koji su subotu dan proveli u 
Domu kulture u Čavlima bila je i načelnica Ivana Cvitan 
Polić. 
„Svi znamo da je i prije potresa život na Banovini bio 
težak, ali sad im je još teži. Posebno je pogođena Glina 
i okolna sela, gdje su i prije potresa živjeli ljudi na rubu 
siromaštva. Prihvatili smo poziv da sudjelujemo u još 
jednoj humanitarnoj akciji kako bismo im pokazali da 
nisu sami“, rekla je načelnica Općina Čavle Ivana Cvitan 
Polić. Posebno se osvrnula na djecu, kojoj djetinjstvo 
nije bezbrižno i lijepo kao drugoj djeci pa je zbog toga 
akcija imala naglasak na sitnice koji upravo njima mogu 
uljepšati dan.

„Odaziv je i ovoga puta bio iznad očekivanja. Sakupili 
smo puno trajnih prehrambenih proizvoda i higijenskih 
potrepština, ali me posebno veseli što je bilo i puno čo-
kolada, keksa i bombona, upravo za najmlađe“, pojasnila 
je Cvitan Polić. U akciju su se uključila i djeca Dječjeg vrti-
ća Čavlić koja su djeci Gline poslala svoje likovne radove. 
„Na paketićima i u ukrasnim vrećicama nalazile su se li-
jepe poruke poput „ Za jednu princezu od princeze Mile iz 
Čavala“ ili „Plišanci novi smajlići“ što me je posebno dir-
nulo. Donatori svih dobi, od djece do umirovljenika, do-
prinijeli su sreći potrebitih u Glini, a nas učinili ponosnim 
na zajednicu u kojoj živimo“, zaključila je Cvitan Polić.

                                             Sandi Bujan Cvečić

DARUJUĆI KRV DARUJU SEBE 
Neumorno su nastavili pomagati i darivatelji krvi, bez 
obzira na pandemiju i strože mjere, dana 10. travnja 
održana je akcija u sportskoj dvorani Mavrinci. 

„Akciji je pristupilo čak 60 darivatelja, a 59 je imalo 
uvijete za darivanje krvi. Bruno Calderara je krv daro-
vao čak 130. put, Damir Klasić 111. put, a Vedran Fućak 
jubilarni 50. put. Veseli činjenica da se akcije odazvalo 
troje novih darivatelja“, rekla je predsjednica Aktiva 
darivatelja krvi Čavle Sanja Maršanić. Bravo! 

Sakupljena pomoć u Čavlima

Volonteri i načelnica Obitelj Medač i Hobor
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IVANA CVITAN POLIĆ, načelnica Općine Čavle

Brojni su projekti općinu Čavle učinili atraktivnijom za kvalitetan 
obiteljski život, ali i privlačnijom sve većem broju investitora. 
Veliki projekt očekuje se u zoni Soboli u kojoj su riješeni imo-

vinsko- pravni odnosi na zemljištu i dobivena je građevinska do-
zvola za izgradnju interne ceste koja je preduvjet daljnjeg razvoja, 
ističe načelnica Općine Čavle Ivana Cvitan Polić. 

Za to je odobreno 10,2 milijuna kuna bespovratnih EU sredstava, 
ugovoren je izvedbeni projekt, što je privuklo nove privatne investi-
cije. Izgrađena je jedna nova poslovna zgrada, a u tijeku je gradnja 
još jednog poslovnog objekta, rekla je načelnica.

DOGRAĐENA ŠKOLA I OBNOVLJEN DOM KULTURE 
Najveći projekt u proteklom razdoblju svakako je dogradnja Osnov-
ne škole Čavle, vrijedan 15 milijuna kuna, koji su zajednički, u jedna-
kom omjeru financirali Općina Čavle i Primorsko-goranska županija. 

-Djeca su nam iznimno važna. Izgradili smo novi veliki vrtić, a sada i 
proširili školu. Mlade obitelji su sretne, djeca zbrinuta u prelijepom, 
sigurnom i moderno uređenim ustanovama, a mi ponosni. Naime, 
dogradnja škole omogućila je nastavu učenika od trećeg do osmog 
razreda u jednoj smjeni te svim učenicima omogućila bolje i kvali-
tetnije uvjete obrazovanja, sa sve većom lepezom izvannastavnih 
aktivnosti, rekla je Cvitan Polić. 

Krajem prošle godine završen je još jedan kapitalni projekt Opći-
ne Čavle. Riječ je o energetskoj obnovi Doma kulture, vrijednoj 4,5 
milijuna kuna, od kojih je Općina Čavle uspjela osigurati 3 milijuna 
kuna bespovratnih sredstava.

- Uštede energije dosežu 70 posto. Objekt je dobio novi krov, fa-
sadu, aluminijsku rasvjetu, stolariju, a odnedavno prozore novoob-
novljenog doma krase poznati grobnički motivi-palenta kompirica, 
mlikarica i dondolaš. To je naš poklon našem Domu za njegov 70. 
rođendan, kaže načelnica Općine Čavle Ivana Cvitan Polić.

Čavle - simpatično mjesto za kvalitetan 
obiteljski život i uspješno poduzetništvo

EKOLOŠKA JAVNA RASVJETA I  
GOSPODARENJE OTPADOM
Troškovi održavanja i električne energije za javnu rasvjetu dosegli 
su iznos od milijun kuna godišnje pa je Općina Čavle krenula u reali-
zaciju projekta modernizacije javne rasvjete, a sve u skladu s novim 
Zakonom o zaštiti svjetlosnog onečišćenja. Projekt vrijedan 3 mili-
juna kuna financira se otplatom HBOR-ovog kredita iz uštede kroz 
deset godina, a nova je rasvjeta, prema riječima načelnice Cvitan 
Polić,  energetski učinkovita, a računi su manji i do 70 posto. 

U proteklom razdoblju napravljen je Plan gospodarenja otpadom 
Općine Čavle, uveo se sustav selekcije otpada na kućnom pragu i 

prikupljanje otpada u vlastitim otpadnicima, odnosno kantama, a 
one su nabavljene uz 80 posto bespovratnih EU sredstava. Kad o 
ekologiji govorimo, Općina Čavle sufinancira izgradnju sortirnice u 
Rijeci vrijedne skoro 40 milijuna kuna. Uskoro ćemo dobiti i reci-
klažno dvorište u Čavlima. Prostornim planom određena je lokaci-
ja za gradnju, napravljen je i glavni projekt, a tijeku je ishodovanje 
dozvole.

U KAŠTELU ATRAKTIVAN  
INTERPRETACIJSKI CENTAR 
Značajna sredstva Općina Čavle uložila je i u revitalizaciju franko-
panskog Kaštela u Gradu Grobniku. 

-Kaštel je biser našeg mjesta. Naša najveća ljubav. Ona se sprema 
zasjati novim sjajem, rekla je načelnica Cvitan Polić. 

U proteklom razdoblju uređena je južna kula koja je dobila novu fa-
sadu, krov, unutarnje zidove, novi strop i drvene podove, nova ula-
zna vrata i prozore, a vrijednost radova je 800 tisuća kuna. Također, 
nabavljen je novi namještaj te dvadeset povijesnih kostima franko-
panske vojske iz 16. stoljeća, s oružjem i zastavama, vrijednosti 200 
tisuća kuna. Obnovljena je fasada, krov i unutrašnjost sjeverne kule 
Kaštela, nabavljeni novi prozori i vrata. 

Najveća atrakcija bit će Interpretacijski centar s namještajem i mul-
timedijalnim sadržajem poput virtualne stvarnosti. Imat ćemo pri-
mjerice naočale, uz pomoć kojih ćemo moći vidjeti kako je nekad 
izgledao ovaj Kaštel i ljudi koji su živjeli u njemu. Sveukupna vrijed-

Dograđen novi krak osnovne škole
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nosti je dva milijuna kuna. U naredne dvije godine slijedi ulaganje 
od 4 milijuna kuna od čega 3 milijuna bespovratnih sredstava  iz EU, 
a riječ je o projektu Povezimo se baštinom kojim će se pripremiti 
multimedijalni vodič, urediti Galerija suvremene umjetnosti i uvesti 
sustav grijanja i hlađenja.

PLATAK: Županija i Općina Čavle 
ulaganjima stvaraju cjelogodišnji 
rekreacijski centar 
Posljednjih je godina, zahvaljujući ulaganjima Primorsko-goranske 
županije, ali i Općine Čavle, Platak se brendira kao atraktivna cjelo-
godišnja destinacija. Goranski sportski centar uspješno preoblikuje 
Platak u suvremeno odredište s raznovrsnom ponudom za aktivan bo-
ravak u prirodi tijekom cijele godine. Po visini dosadašnjih i planiranih 
ulaganja, Platak predstavlja jedan od najvećih kapitalnih projekata 
Županije. U proteklih desetak godina uloženo je više od 70 milijuna 
kuna, od čega se najveći dio odnosi na velike infrastrukturne zahva-
te uređenja ceste, izgradnje parkirališta te akumulacijskog jezera sa 
sustavom zasnježenja i potrebnom opremom. U pripremi je i novih 
30 milijuna kuna ulaganja i to u gradnju nove moderne i brže četve-
rosjedne žičare do Radeševa, koja će u funkciji biti i tijekom ljetnih 
mjeseci. 

Općina Čavle financira obnovu žičare Tešnje te pomaže i ulaže u Mali 
i Veliki planinarski dom na Platku financirajući njihovu obnovu, ali i 
stvarajući nove motive dolaska. Naime, uređuju se i označavaju bici-
klističke i planinarske staze.

-Iz svega navedenoga vidimo da je odluka o ulasku Platka u Goranski 
sportski centar bila ispravna. Platak cvate. I to, kako ljeti, tako i zimi. 
Mnoštvo sadržaja, rekreacija, sport, čist zrak, ugostiteljska ponuda i 
blizina odredišta, garancija su da su najbolji dani Platka kao cjelogo-
dišnje destinacije, tek pred nama, zaključila je Cvitan Polić.

Na vanjskim zidinama na maloj kuli ispred Sokolane postavljen je 
vidikovac s arheostereoskopom, za što je izdvojeno sto tisuća kuna.

-Ako pogledate kroz arheostereoskop, koji izgleda kao poseban 
„dvogled“ moći ćete vidjeti kako je izgledalo Grobničko polje, Jele-
nje i rimski limes. To je još jedna atrakcija za naše izletnike i turiste, 
pojasnila je Cvitan Polić.  

NOVA GROBNA MJESTA PO STARIM CIJENAMA 
Općina kontinuirano ulaže i u dva mjesna groblja - Cernik i Grad 
Grobnik. Na groblju u Gradu Grobniku postavlja se nova  zaštitna 
ograda. Na cerničkom groblju više nije bilo mjesta za ukop, pa se 
išlo u njegovo proširenje. U sklopu investicije od 2 milijuna kuna, 
osigurane sredstvima općinskog proračuna, izgrađena su nova 246 
grobna mjesta, uz napomenu kako cijena grobnog mjesta ostaje 
ista za mještane.

-To znači da je cijena za mještane nepromijenjena i jedna od najni-
žih u riječkom prstenu. Razliku između cijene gradnje i cijene grob-
nog mjesta podmiruje se iz proračuna. Na taj način socijalno smo 
osjetljivi prema onima koji se nađu u najtužnijim trenutcima svog 
života, dodala je Cvitan Polić.

Svake godine iz proračuna ulaže se i u župne crkve - sv. Filipa i Ja-
kova u Gradu Grobniku i sv. Bartola u Cerniku, pa je tako obnovljen 
zvonik i postavljeno kameno popločenje ispred crkve u Grobniku, a 
slijedi obnova zvonika u Cerniku. 

Izgrađena nova grobna mjesta po starim cijenama

Frankopanska odora za stražu 

Simulacija nove žičare

POMOĆ PODUZETNICIMA  
ULAGANJEM U ZGRADE  
Sanacija općinskih objekata također je dio projekata koje Opći-
na Čavle provodi u kontinuitetu. Novi krov, vrijednosti 130 tisuća 
kuna nedavno je dobio ugostiteljski objekt Mehana na igralištu u 
Mavrincima. Novi krov dobio je i Mali dom Platak, za što je Općina 
Čavle izdvojila 150 tisuća kuna, a obnovljen je i krov Sportske dvo-
rane Mavrinci, uz novi aneks i sanaciju centralnog krova, ukupne 
vrijednosti 500 tisuća kuna. Općina Čavle pomaže i svoja društva 
- DVD Čavle za koje je nabavljeno novo vatrogasno vozilo vrijedno 
pola milijuna kuna. Veseli činjenica da i KD Čavle posljednje zadnje 
četiri godine stalno raste i bilježi pozitivan poslovni rezultat. 

DJEČJA IGRALIŠTA I NOVA JAMA 
Izgradnja novih i obnova starih dječjih igrališta također je dio pro-
jekata u koje se ulažu sredstva općinskog proračuna. Novo dječje 
igralište u proteklom razdoblju dobilo je naselje Soboli, uređena su 
igrališta na Hrastenici i Novom naselju Mavrinci, a upravo je u tijeku 
veliko uređenje dječjeg igrališta Jama. 

- Omiljeno igralište svih generacija Čavjančana zasjat će novim 
sjajem već početkom svibnja. Postavili smo nove upojne bunare, 
uredili rubnjake, stavit ćemo novi asfalt, a na sve to doći će akrilna 
podloga koja  što će najviše doprinijeti novom izgledu naše Jame, 
pojasnila je načelnica Cvitan Polić.
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iz prve ruke

TRUD SE ISPLATIO:  
Povučena velika sredstva iz EU
U kapitalne investicije Općina Čavle je dosad  uložila više od 30 milijuna 
kuna. Ukupno je povučeno i osigurano iz EU i nacionalnih fondova oko 
17 milijuna kuna, ne računajući 3 milijuna kuna za modernizaciju javne 
rasvjete. Tu nisu uračunata ni sredstva koja se odnosi na izgradnju optič-
ke, vodovodne i kanalizacijske infrastrukture, kao i ulaganja u Platak i 
Automotodrom. Ako uzmemo u obzir i ovo, ulaganja se penju na dodat-
nih 200 milijuna kuna. 

Prijavljeno je još oko 9,5 milijuna kuna na raznim natječajima i pro-
jektima - EU sufinanciranje ceste 3 milijuna kuna, Platak jezero park 
milijun kuna, Klub umirovljenika 2 milijuna kuna, groblje Grad Grobnik 
200 tisuća kuna, pomoćno igralište Mavrinci 1 milijun kuna, kotlovnica 
Doma kulture 1,5 milijuna, Kaštel (međukatna) pola milijuna, obnova 
spomenika Soboli pola milijuna te Dom zdravlja Čavle 200 tisuća kuna.  

-Nije jednostavno, ali trud se isplati. Zahvaljujući našoj sposobnosti, do-
broj pripremi, praćenju natječaja i kvalitetnim projektima, uspjeli smo 
povući značajna sredstva iz raznih fondova. Kada dobijemo informaciju 
da smo prošli smo sretni, kada potpišemo ugovor još sretniji, a kada vi-
dimo završen projekt i vesela lica naših mještana kojima je projekt nami-
jenjen tada smo najsretniji, zaključila Ivana Cvitan Polić.   

-Iznimno smo socijalno osjetljivi. Naši stariji sugrađani, ljudi u ne-
volji, na rubu siromaštva, djeca s poteškoćama u razvoju, invalidi, 
bolesni, kod nas imaju uvijek otvorena vrata. To su oni koji su nam 
prvi, pojasnila je načelnica. 

Općina je uvela nove programe poput Dana zdravlja gdje se ljude 
potiče na bavljenje sportom, pravilnu ishranu i na preventivne pre-
glede. Za dječicu u potrebi uvedene su besplatne usluge logope-
da, a zaposlili smo edukacijskog rehabilitatora u vrtiću. Općina je, 
također, povećala naknade za novorođenčad, pa tako svako treće 
i sljedeće dijete u obitelji dobiva pet tisuća kuna, a osiguravaju se i 
besplatne radne bilježnice i pribor za prvašiće.

PROJEKTI ZA UMIROVLJENIKE 
Za naše drage starije mještane uvodi se program Pružam ruke u 
sklopu kojeg će uskoro pet gerontodomaćica brinuti za minimalno 
30 korisnika. 

-Tu činimo trostruko dobro djelo: zapošljavamo, educiramo i poma-
žemo starijima. Zaposlit ćemo žene koje se nalaze na Zavodu i ne 
mogu pronaći posao, te žene ćemo besplatno educirati što će im 
se trajno upisati u knjižicu. Nakon završene edukacije za geronto-
domaćice one će obilaziti naše starije sumještane i pomagati im u 
kućanskim poslovima, objasnila je načelnica. 

- Uskoro kreće i uređenje Kluba umirovljenika Čavle u Bajčevom 
selu koji će donijeti brojne sadržaje koji trenutno nedostaju. Na-
pravili smo vizualizaciju vanjskog i unutrašnjeg uređenja prostora. 
Bit će prelijepo i s puno sadržaja. Poput jednog velikog dnevnog 
boravka gdje će naši stariji sumještani moći pronaći društvo, te uz 
malo zabave i uz igre vratiti osmijehe na svoja osamljena lica, za-
ključila je načelnica Općine Čavle Ivana Cvitan Polić.  

-No, pomažemo i drugima. Suosjećamo s potrebitima u Banovini, 
šaljemo humanitarnu pomoć, sakupljamo novčane donacije, po-
mažemo obiteljima koje su ovdje pronašle privremeni dom, dodala 
je Cvitan Polić koja je i sama obišla Glinu i ostala duboko potresena 
razmjerima potresa i tužnim sudbinama ljudi tog kraja kojeg život 
nije mazio od Domovinskog rata do danas. 

Sandi Bujan Cvečić 

AUTOMOTODROM U VRHU AUTO I MOTO SVIJETA 
Znatan napredak vidljiv je svugdje, pa je tako Automotodrom 
Grobnik dobio novi asfalt. Vrijednost investicije je 9 milijuna kuna, 
obnovljena je i Upravna zgrada te su uredski prostori preseljeni na 
kat, a u prizemlju uređeni novi boksovi, uređena soba za Race con-
trol i uveden novi video nadzor. Sve to dovelo je do dolaska među-
narodnih manifestacija većeg značaja. 

-Nerijetko tu možemo uz motocikliste možemo vidjeti testiranja 
prototipova brzih automobila poput Rimca ili KTM-a. A posebno 
smo sretni što će nam ponovno doci Nascar. To je svjetski događaj i 
doista je impresivan za gledatelje, dodala je Cvitan Polić.  

ULAGANJA U VODOVOD I KANALIZACIJU  
Potpisan je i ugovor za izgradnju vodovodne i kanalizacijske mre-
že Riječke aglomeracije  vrijedan 1,76 milijardi kuna, koji će  Općini 
Čavle riješiti oko 80% mreže. Kontinuirano se ulaže i na ovom po-
dručju pa su trenutno u tijeku radovi na kanalizacijskom kolektoru 
i novom vodovodnom priključku na Hrastenici vrijedni 1,7 miliju-
na kuna, a uskoro kreće izgradnja vodovodnog i kanalizacijskog 
ogranka Gorica. 

BRIGA O ZDRAVLJU, POTREBITIMA I BOLESNIMA 
Jedan od projekata se realizira, a u potpunosti je financiran europ-
skim sredstvima je projekt Visoki krvni tlak tihi ubojica, vrijedan ne-
što manje od 300 tisuća kuna, u sklopu kojeg je u školskom parku 
postavljeno sedam sprava za vježbanje, a u proljeće skupa s Opći-
nom Cernik, partnerom Općine Čavle u ovom projektu, kreću radi-
onice na temu zdravlja i prevencije. Općina Čavle zadržala je zdrav-
stveni i socijalni standard, jedna od prvih krenula je s preventivnim 
zdravstvenim pregledima, omogućuje pomagala za nemoćne, jed-
nokratne pomoći, pomoć djeci s poteškoćama. 

Osim dječje igre omogućena i fizička aktivnost 

Besplatne usluge rehabilitatora i logopedaBesplatne usluge rehabilitatora i logopeda
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općina

NORBERT MAVRINAC, predsjednik Općinskog vijeća Općine Čavle

Zahvaljujem na konstruktivnim raspravama i 
kvalitetnim odlukama
U proteklom razdoblju, u mandatu od 

2017. do 2021. godine napravilo se 
puno u Općini Čavle. To razdoblje obi-

lježilo je niz događaja na gospodarskom, 
komunalnom, ali i sportskom i kulturnom 
planu. Završena je energetska obnova 
Doma kulture Čavle, dovršen je projekt za-
snježivanja sa jezerom na našem Platku. U 
potpunosti je obnovljena rasvjeta koja je 
zamijenjena sa LED energetski učinkovi-
tom rasvjetom te veliki projekt dogradnje 
Osnovne škole Čavle. Velika ulaganja tako-
đer su realizirana u kaštelu Grobnik, a proši-
reno je i groblje u Cerniku. To je samo jedan 
dio velikih projekata koji su realizirani u pro-
teklom mandatu Općinskog vijeća.

U sjećanju će nam zasigurno ostati i projekt 
Europske prijestolnice kulture „27 susjed-
stava“ koji je u Čavle donio Zvončarsku sim-
foniju. U taj veliki je projekt iz kulture i tra-
dicije ovog kraja bile su uključene gotovo 
sve udruge sa područja općine Čavle. Bilo je 
veličanstveno.

I
mpresivan spomenik u Sobolima prošle je godine napunio pola stoljeća posto-
janja pa će ove godine na inicijativu Općine Čavle uslijediti njegova temeljita 
restauracija. Obnovit će se okolni zidovi, spomen-ploče i nadzemni dijelovi unu-

tar spomen-groblja, zatim će uslijediti i obnova obeliska koja je najzahtjevnija i za 
koju je napravljena kompletna projektna dokumentacija.
Ovaj impresivni spomenik visok 22 metra, s 91 štitom, kao spomen na 91 mještani-
na naselja Podhum strijeljana u srpnju 1942. godine, postavljen je 1970. godine, a 
osmislio ga je i izradio akademski kipar Šime Vulas. Memorijalno područje uređeno 
je prema zamislima arhitekata Duška Rakića i Igora Emilija, 2010. godine na zidu 

OBNOVA SPOMENIKA U SOBOLIMA
koji okružuje spomenik postavljen je 
križ i od tada se tu na dan obljetnice 
zločina služi sveta misa.
Detaljnim pregledom spomenika 
utvrđeno je da je poremećena i sta-
tika pa je procijenjena vrijednost 
radova 500 tisuća kuna. Polovicu 
iznosa, odnosno 250 tisuća osigurala 
je Primorsko-goranska županija, a 
preostalih 250 tisuća osigurat će Op-
ćine Čavle i Jelenje. 

„Riješeni su svi imovinsko-pravni odnosi i napravljena je projektna dokumenta-
cija. Projektom sanacije obuhvaćena je kompletna sanacija velikog spomenika, 
zatim sanacija okolnih zidova i hortikulturno uređenje. Projekt je prijavljivan na 
razne natječaje Ministarstva kulture, s obzirom na to da je riječ o pojedinačnom 
zaštićenom kulturnom dobru, međutim nismo uspjeli dobiti financijsku potporu. 
Želimo zaustaviti njegovo propadanje, a to zaslužuju i nevine podhumske žrtve. 
Zbog toga, sanaciju će financirati Primorsko-goranska županija te Općine Jelenje i 
Čavle“, kaže načelnica Općine Čavle Ivana Cvitan Polić.

 Sandi Bujan Cvečić

Šime Vulas

Općinsko vijeće Općine Čavle 2017.-2021.
Predsjednik: Norbert Mavrinac (UK

Potpredsjednici: Mirko Vukelić (SDP) i Stanislav Žeželić (HDZ)

Članovi: Rajna Broznić (ARS), Ervin Bura (HSS), Đurđica Fućak (PGS), 
Alen Knežević (SDP), Marijana Koščić (HDZ), Goran Mavrinac (AM),  
Marijana Mavrinac (HDZ), Sandra Mohorić (SDP), Marko Sobotinčić 
(PGS) , Aljoša Žeželić (UK), Edo Žeželić (HSLS) i Marko Žuvić (SDP)

Sportaši od predškolske, školske pa sve do 
seniorske dobi osvijetlili  su obraz naše Op-
ćine diljem Lijepe naše i učinili nas pono-
snim. I na tome im velika hvala.

U ovom periodu Općinsko vijeće Općine 
Čavle imalo je 39 sjednica od čega 3 onli-
ne sjednice zbog pandemije koranavirusa. 
Prisutnost vijećnika u većini slučajeva bila 
je 100%. Rasprave su bile konstruktivne i s 
međusobnim uvažavanjem svih vijećnika, a 
donošenje odluka omogućilo je rad i razvoj 
u općini Čavle, na čemu zahvaljujem svim 
vijećnicima. Uskoro su lokalni izbori te vas 
pozivam da izađete na izbore i date glas 
svojim kandidatima.

Novoizabranoj vlasti želim puno uspjeha u 
radu za boljitak općine Čavle i našeg kraja.

Svim mještanima čestitam blagdan Sv Filipa 
i Jakova i želim puno zdravlja. 

Živjeli!
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komunalne investicije

Velika investicija s ciljem poboljšanja komunalne infra-
strukture odvija se području Hrastenice. Boćarski dom 
spaja se na kanalizacijski sustav, a postavlja se i novi vo-

dovodni ogranak. Riječ je o zahtjevnom i skupom projektu 
zbog konfiguracije terena. Naime, spajanje na kanalizacijski 
sustav omogućit će se gradnjom crpne stanice i tlačnog cje-
vovoda.

Gradi se ukupno 7 kanalizacijskih okana i oko 95 metara trase 
fekalne kanalizacije izvan asfaltiranih površina. Započelo se sa 
pripremom za kanalizacijske kućne priključke, a izvedeno je i 
160 metara trase tlačnog cjevovoda i pratećih dtk instalacija.

Izvedeno je odnosno položeno oko 120 metara vodovodnog 
cjevovoda ductil DN100 te je u tijeku zatrpavanje nakon čega 
slijedi iskop za daljnje polaganje predmetne instalacije. Zapo-
čeli su radovi čišćenja crpne stanice. Investitor je Komunalno 
društvo Vodovod i kanalizacija, a ukupno će biti postavljeno 
470 metara kanalizacijskog voda i 200 metara nove vodovodne 
mreže. Vrijednost projekta je 1,41 milijun kuna, a po završetku 
radova, koji su pri kraju, prometnica će dobiti novi asfaltni sloj.

-Ulaganja u vodovod i kanalizaciju na području općine Čavle ove 
godine iznosit će 2,675 milijuna kuna jer je u pripremi i gradnja 
još jednog vodovodnog i kanalizacijskog ogranka u ulici  Gorica 
u Mavrincima gdje će mještani također dobiti kanalizacijski pri-
ključak na mrežu, novi vodovodni ogranak te asfaltiranu cestu,  
kaže načelnica Ivana Cvitan Polić.

Vrijednost radova u Gorici procijenjena je na 1,265 milijuna 
kuna. Vodovod i kanalizacija priprema troškovnik i dokumen-
taciju za nadmetanje za izbor izvođača radova i nadzornog 
inženjera, a po završetku postupka javne nabave počet će se s 
gradnjom.

Inače, riječ je o 300 metara dosad neasfaltirane ceste, a na ovaj 
način sve kuće dobit će kanalizaciju, novi vodovodni ogranak te 
asfaltni sloj na pristupnoj cesti. Radovi na projektu bit će gotovi 
do kraja godine. 

-Svake godine dižemo komunalni standard u našoj općini. Cilj 
nam je dovesti kanalizacijski sustav do što više stambenih gra-

PROJEKTI HRASTENICA I GORICA 

Gotovo 2,7 milijuna kuna vrijedna 
ulaganja u vodovod i kanalizaciju

đevina. Riječ je o velikim i skupim zahvatima, čija realizacija tra-
je dugo zbog zahtjevnosti projektne dokumentacije i ishođenja 
dozvola, a isto tako i osiguranju potrebnih sredstava. U slučaju 
Gorice Općina Čavle uključit će se s dodatnim sredstvima iz pro-
računa kako bi se izveo završni asfaltni sloj i riješila dugogodiš-
nja problematika ove ulice, zaključila je načelnica Cvitan Polić.

S.B.C.
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komunalne investicije

San o poslovnoj zoni Soboli I2, koja 
se nalazi uz auto-cestu Rijeka-Za-
greb, se ostvaruje. Načelnica Opći-

ne Čavle potpisala je Ugovor o izradi 
izvedbenog projekta za izgradnju ceste 
unutar zone vrijedan 148 tisuća  kuna 
s rokom od 60 dana. Koliko to znači za 
razvoj gospodarstva i poduzetništva te 
otvaranje novih radnih mjesta je i či-
njenica da je da je tvrtka Pag 91 koja se 
tamo nalazi, po saznanju o gradnji ce-
ste i razvoju poslovne zone odmah na-
javila gradnju još jedne poslovne hale 
za svoje potrebe unutar te zone. 

-Najveći uspjeh, nakon puno truda i ne 
odustajanja je cesta u poslovnoj zoni 
Soboli. Riječ je o 10,2 milijuna kuna 
bespovratnih sredstava Ministarstva re-
gionalnog razvoja i EU fondova. To je 
projekt koji nas je najviše namučio i u 
koji smo uložili najviše energije. Više od 
deset godina pokušavalo se riješiti imo-
vinsko-pravne odnose. Naime, u toj zoni 
Općina uopće nema svog zemljišta, pa 
smo i za cestu zemljišta morali otkupiti. 
Zahvaljujući našoj upornosti uspjeli smo 
kroz tri godine sve riješiti i dobiti građe-
vinsku dozvolu. S druge strane, mučili 
smo se u pregovorima s Ministarstvom 
da uopće otvore natječaj gdje bi se takav 

OSTVARUJE SE SAN O RAZVOJU POSLOVNE ZONE SOBOLI 

Ulaganjem u infrastrukturu do razvoja 
gospodarstva i novih radnih mjesta 

Ta cesta je zapravo preduvjet razvoja 
poslovne zone Soboli. Zona se nalazi 
pokraj ugostiteljskog objekta Putniku. U 
zoni djeluje nekoliko poduzeća Pag 91, 
Sun Adria i P Audio, no zahvaljujući no-
voj cesti već dolazi do kupnje zemljišta 
od strane novih investitora, pa možemo 
očekivati otvaranje novih pogona, razvo-
ja gospodarstva i otvaranja novih radnih 
mjesta. 

-To je potvrda da smo dobro odlučili kad 
smo se uhvatili u koštac sa svim proble-
mima koje je ovaj projekt nosio, zaključila 
je načelnica Općine Čavle Ivana Cvitan 
Polić.  

S.B.C. 

projekt mogao financirati, a kad se to na-
pokon dogodilo u rujnu 2019. čekali smo 
čak do prosinca 2020. na odluku. Možete 
samo zamisliti kolika je to sreća bila kad 
smo nakon toliko čekanja u ruci imali pa-
pir vrijedan preko 10 milijuna kuna. Za-
jedno s nama vesele se i svi poduzetnici 
koji u zoni godinama rade bez infrastruk-
ture i koji će uskoro proširiti svoja postro-
jenja upravo zahvaljujući toj investiciji, a 
otvorit će se i nova radna mjesta, rekla je 
načelnica Cvitan Polić. 
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plataknovi projekti

Staklene površine novouređenog Doma kulture Čavle opleme-
njene su grbom Općine Čavle, grobničkim dondolašem, mlika-
ricom  i palentom kompiricom. 

-Vođena porukom Ivana Brdara Grobničkog  „ Ne hjustajmo va tu-
jinu, leh čuvajmo svoj koren, ime i starinu“ došla sam do ideje da 
simbolima Grobnišćine  ukrasimo adaptirani Dom kulture, ali i ista-
knemo važnost očuvanja tradicije i običaja ovog kraja kojima se ne-
izmjerno ponosimo, rekla je čavjanska načelnica Ivana Cvitan Polić. 

Naime, u Dom kulture uloženo je 4,5 milijuna kuna. Dom je dobio 
novi krov, fasadu, aluminijsku stolariju i rasvjetu, a sada slijedi i ob-
nova kotlovnice. Ovim ulaganjem dobivena je energetski učinko-
vita zgrada, koja, osim vizualnog osvježenja, štedi energiju koja se 
troši na njegovo zagrijavanje.  

Na prozorima i vratima Doma kulture nalazi se i naslov pjesme 
Roberta Pilepića koju izvodi klapa Grobnik „Niš ni boje od palente 
kompirice“ te ilustracija velike palente teške 500 kilograma koja se 
kuha i dijeli posjetiteljima posljednjeg vikenda u lipnju kada se u 
Čavlima održava Festival palente i grobničkog sira. 

Jedna ilustracija posvećena je i grobničkim mlikaricama koje su 
svojim mukotrpnim radom na polju, s kravama i ovcama te proda-
jom svojih proizvoda, osiguravale egzistenciju i školovanje mnogih 
obitelji s područja Grobnišćine, noseći svakog jutra s Grobnišćine u 
Rijeku i nazad, domaće mlijeko u košu na leđima i s latama u ruka-
ma. I to pješice šumskim strmim putem preko Hrastenice, Svilnog i 
Orehovice do grada… i nazad.

-Stih „Vavik se j' prva stala, peteh je potli kukurikal, potiho j' late sla-
gala, feral je parićan stal“  dio je dramskog teksta koji je napisala 
Vlasta Juretić, a koji se izvodio prve nedjelju nakon Tijelova kod ka-
pelice na Rebri, na Mlikaričinom  putu, a u spomen na težak život 
grobničkih majki mlikarica, objasnila je Ivana Cvitan Polić. 

Na ulaznim vratima Doma kulture nalazi se simboli službenog grba 
Općine Čavle- na kojem su ukrštene sablja i buzdovan, dok su vra-
ta turističkog ureda ukrašena grbom Turističke zajednice Čavle koji 
označava Kaštel Grada Grobnika i Grobničko polje.  

-Reakcije su odlične, mještanima se sviđa. Dom kulture koji se nalazi 
u samom centru našeg mjesta tijekom godine posjećuje veliki broj 
posjetitelja raznih društvenih, kulturnih i drugih manifestacija. Sada 
samo čekamo da ova pandemija prođe. Mi smo spremni za nova 
druženja, zabave, predstave, festivale i sve ono što nam jako nedo-
staje, zaključila je Cvitan Polić. 

S.B.C. 

SIMBOLI GROBNIŠĆINE 

Grobnički dondolaš, mlikarica i palenta 
kompirica dobili mjesto na Domu kulture 

U Čavlima, u neposrednoj blizini Osnovne škole Čavle i Dječjeg 
vrtića Čavlić, pri završetku su radovi na  uređenju, djeci i rekre-
ativcima, omiljenog igrališta Jama. Jedan je to od najavljenih 

projekata aktualne općinske vlasti na čelu s načelnicom Ivanom 
Cvitan Polić usmjeren prema mještanima, a u cilju zdravijeg i kvali-
tetnije provođenja slobodnog vremena, kako djece iz obrazovne i 
odgojne ustanove u blizini, tako i klubova i rekreativaca. 
Vrijednost investicije procijenjena je na oko 600 tisuća kuna, a pro-
jekt je apliciran na natječaj za dobivanje bespovratnih EU sredstava 
gdje je dobio zeleno svjetlo. U rujnu je tako sklopljen Ugovor za  
sufinanciranje projekta u visini 244 tisuća kuna bespovratnih sred-
stava s Agencijom za plaćanja u poljoprivredi, ribarstvu i ruralnom 

ULAGANJE U SPORT, REKREACIJU I ZDRAVIJE ŽIVLJENJE

Uređenje sportskog igrališta Jama 
razvoju. Nakon toga Općina Čavle pokrenula je postupak javne na-
bave te je za izvođača radova odabrana tvrtka Goran graditeljstvo 
iz Delnica koja je ponudila najpovoljniju ponudu u visini 563 tisuće 
kuna. 
-Unatoč korona pandemiji, nastavljamo ulagati u poboljšanje stan-
darda življenja u općini Čavle. Posebno vodimo računa o djeci, 
mladima, sportašima i rekreativcima. Po cijeloj općini uredili smo 
dječje parkiće sa spravama, a na dva mjesta postavili smo i vanjske 
sprave za rekreaciju odraslih. Zdrav život podrazumijeva sportsku 
aktivnost, a to će odsad biti dostupnije i kvalitetnije uređenjem 
sportskog igrališta Jama, rekla je načelnica Općine Čavle Ivana Cvi-
tan Polić. 
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novi projekti

Sportsko igralište Jama dobiva novi, moderniji i ljepši izgled te za 
sportaše ugodniju podlogu. No, da bi to bilo moguće, potrebno je 
bilo napraviti preduvjete i  riješiti oborinsku odvodnju. 

-U sklopu ovog projekta najprije se riješila oborinska odvodnja igra-
lišta. S obzirom da se igralište nalazi u jami, odnosno dolcu, mora-
li smo riješiti vodu koja se dosad slijevala na igralište. Zbog toga 
najprije smo izgradili dva upojna bunara i postavili dovoljan broj 
novih oborinskih šahti. Cijelo igralište dobilo je novi asfalt, omeđen 
rubnjacima kako bi se spriječili nanosi zemlje na teren. A na kraju se 
sportski tereni pokrivaju akrilnom podlogom što najviše doprinosi 
novom izgledu naše Jame, pojasnila je načelnica Cvitan Polić. 

Radovi su počeli 25. siječnja, a trebali bi biti gotovi početkom svib-
nja. 

Podsjetimo, na ovom sportskom igralištu igraju se djeca iz Dječjeg 
vrtića Čavlić, a nerijetko satove Tjelesnog odgoja ovdje imaju dje-
ca Osnovne škole Čavle. U poslijepodnevnim satima treninge ov-
dje imaju razni sportski klubovi koji djeluju na području općine, ali 
i rekreativci koji organiziraju turnire u malom nogometu i košarci. 
Prednost ovog igrališta je što je otvoreno svima i što ima rasvjetu 
pa se može koristiti i u večernjim satima.

S.B.C. 

Općina Čavle i njezino Komunalno društvo ove su godine 
obnovili sva dječja igrališta na području općine. Poprav-
ljene su uništene sprave za dječju igru, zamijenjene one 

koje su razbijene te osvježene novim bojama. 

-Naša je želja da naši mještani uživaju u razgovoru na otvore-
nom, gledajući najmlađe kako se zabavljaju u svom šarenom 
kutku igre i veselja. Našom infrastrukturom potičemo ljude na 
boravak na otvorenomi bavljenje sportom. Naime, danas goto-
vo svako mjesto naše općine, kao i  Platak, imaju dječja igrališta 
koja smo popravili i ušminkali za predstojeće lijepe i tople dane 
koji su pred nama, rekla je načelnica Općine Čavle Ivana Cvitan 
Polić. Ovi radovi stajali su 65 tisuća kuna.

Uz to hortikulturno je uređeno i groblje Cernik na kojem je na 
javnoj površini uz nova polja uređen parkić s novim stablima 
crnogorice i ukrasnog grmlja te klupicom. 

Proljetno uređenje na dječjim igralištima i grobljima
-Na taj je način novi dio groblja Cernik dobio uređenu zelenu 
površinu koja groblju daje puno ljepši i uređeniji izgled, rekla je 
načelnica Cvitan Polić te dodala kako su skidanje kamenih sti-
jena bagerom, sadnja biljaka i montaža klupice stajali 25 tisuća 
kuna. 

Nakon obnove ograde na groblju u Gradu Grobniku u ovoj pred-
proljetnoj akciji Općine Čavle i Komunalnog društva posađena 
su nova crnogorična ukrasna stabla i drugo zelenilo. Vrijednost 
nabavke sadnica i izvedenih radovi iznosi 10 tisuća kuna. 

Radove uređenja dječjih igrališta i hortikulturno uređenje dva 
groblja financirala je Općina Čavle, a izvelo Komunalno društvo 
Čavle i njihovi djelatnici.  S.B.C. 

Radovi pri dovršetku- Jama 20.4.2021.
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stipendisti

Agencija za odgoj i obrazovanje dodjeljuje državnu 
nagradu Oskar znanja učenicima pobjednicima 
državnih i međunarodnih natjecanja. Među 282 

najbolja hrvatska učenika ove godine mjesto su pronašle i 
dvije mlade Čavjanke- Maja Fućak i Gioia Gruber.

Maja Fućak Oskar znanja dobila je iz talijanskog jezika, 
Gioia Gruber pak iz francuskog jezika. Ljubav prema jezi-
cima nije jedino što povezuje ove dvije iznimno uspješne 
djevojke, osim što su odlične učenice, one su i prijateljice iz 
djetinjstva, sportašice i - obje su iz Hrastenice. 

Budući da Hrastenice broje tek 120 stanovnika, tako tvrde 
upućeni, dva Oskara znanja čine ga na neki način ipak po-
sebnim ne samo u ovoj našoj regiji, već i u čitavoj Hrvatskoj.

- Baš mi je fora da smo obje dobile Oskar znanja, u svakom 
slučaju je zanimljivo. Hrastenice su malene, nije bilo puno 
djece tako da smo se družile kao djevojčice. I baš je fora da 
smo obje dobile tu nagradu, započet će Maja Fućak, danas 
studentica prve godine matematike na PMF-u u Zagrebu. 

- Znala sam da ću studirati matematiku pa sam se željela 
prije fakulteta malo i nečem drugom posvetiti. Nije to bilo 
ništa ciljano, više onako usput da malo naučim talijanski 
jezik. Volim jezike i voljela bih u nekom obliku nastaviti usa-
vršavati talijanski, rekla nam je Maja, koja je odlučila svoje 
obrazovanje nastaviti u Zagrebu na jednom od najcjenjeni-
jih hrvatskih fakulteta, zbog čeka je još jedna njezina velika 
ljubav-skijanje, sada na čekanju.

- Nekako sam došla do toga da sam morala odlučiti skijanje 
ili fakultet, odnosno znala sam da želim studirati matemati-
ku i bilo je jasno da ne mogu studirati matematiku i skijati u 
isto vrijeme. To je na kraju presudilo. Naravno da na trener-
skoj, odnosno učiteljskoj razini želim ostati u skijanju. Za to 
će biti vremena i uz studiranje, kaže Maja Fućak.

MEĐU 282 OVOGODIŠNJA DOBITNIKA OSKARA ZNANJA I DVIJE SU IZNIMNE ČAVJANKE

Bliži se kraj školske godine, što znači da učenici 
osmih razreda osnovnih škola dolaze do prve 
ozbiljnije životne prekretnice. Vrijeme u kojemu 

se treba opredijeliti za neku od srednjih škola često je 
prilično stresno i za roditelje i za učenike, izbor je šaro-
lik, mogućnosti je puno i nije baš jednostavno donijeti 
jednu od najznačajnijih odluka u životu. Gimnazije su 
dosta dugo bile među popularnijim školama, no čini se 
da se trendovi polako mijenjaju. Mnoge su se škole svo-
jim programima posljednjih godina prilično etablirale, 
poput Strojarsko-brodograđevne škole za industrijska i 
obrtnička zanimanja u Rijeci.

- U našoj školi učenici se obrazuju za zanimanja vodoin-
stalatera, instalatera centralnog grijanja i klimatizacije, 
stolara te dizajnera i velika nam je želja privući što više 
mladih jer imamo iznimno kvalitetan profesorski kadar 
i odlične uvjete. Naši učenici tri dana u tjednu imaju 
teoretski i praktični dio u dobro opremljenim školski ra-
dionicama, a dva dana su kod nekog obrtnika ili tvrtki, 
rekao je Marko Orešković, profesor praktične nastave koji 

Maja i Gioia – ponos Hrastenice

STROJARSKO-BRODOGRAĐEVNA ŠKOLA PONOSI SE MLADIM ENRICOM ZAHARIJOM

Ako se uči i uloži malo truda sve se može, 
a tu  je i stipendija te siguran posao…

Gioia Gruber odlična je učenica četvrtog 
razreda Srednje talijanske škole u Rijeci, 
turistički smjer.

- Ne bi bilo pošteno da sam se prijavila 
iz talijanskog jezika. Nisam očekivala da 
ću osvojiti Oskar znanja. Kako francuski? 
Jako mi se dopada jezik, teta mi živi u 
Parizu i jako mi se svidio kada sam ga 
posjetila. Volim strane jezike, a francuski 
jezik je jako lijep jezik, reći će Gioia, svje-
sna da na ovom našem području i nema 
baš previše njezinih vršnjaka koji govore 
francuski, iako se nalazi u nastavnom programu nekoliko 
riječkih škola. 

- I mi u školi imamo dva sata tjedno, ali to je jako bazično. 
Nismo baš previše naučili, ali sam se prijavila i u francusku 

Alijansu i položila sam razinu B2. A1 su 
početnici, A2 je malo bolje, s B1 razinom 
se može lijepo komunicirati, B2 je dosta 
dobro, nakon toga postoje još C1 i C2, s 
tim razinama se već smatra da vladaš 
jezikom kao da ti je materinji. Ja sam 
na B2, što je razina koja je potrebna za 
zaposliti se ili upisati na fakultet. A pla-
niram nakon srednje škole otići na studij 
ili u Francusku ili u Švicarsku u francuski 
kanton, kaže Gioia, koja pored stranih 
jezika voli i – sport.

-  Da, triatlon je ljubav od malih nogu, u njemu sam od pete 
godine. Zbog koronavirusa sada je sve to malo komplicira-
no, ali u Triatlon klubu Ri Val sam i trenerica, rekla nam je 
ova svestrana djevojka.

                                                       Kristian Sirotich

je posebno ponosan na one učenike koji svojim znanjem 
i zalaganjem iskoče iznad prosjeka.  Jedan od njih je i En-
rico Zaharija iz Čavala, učenik prvog razreda usmjerenja 
instalater centralnog grijanja i klimatizacije. 

- Enrico je super. Vrijedan je. Odgovoran je prema zada-
cima što mu se povjere, mislim da će biti dobar majstor, 
kaže profesor. 

A što na sve to kaže mladi stanovnik općine Čavle.

- Kako sam se odlučio za instalatera centralnog grijanja 
i klimatizacije? Prijatelj moga nonića radi taj posao, 
puno sam ga puta gledao, jako mi se dopalo i odlučio 
sam upisati taj smjer. Praksa mi ide odlično i sve je super, 
zadovoljno govori Enrico.

- Jako puno naučimo, posebno na praksi u školi. Nastav-
nici se jako trude oko nas. Nije zahtjevno. Ako se uči i 
uloži malo truda sve je lakše. A tu je i stipendija, prijavio 
sam se i sada je iščekujem, sretan je Enrico koji sigurno 
ne mora brinuti hoće li se po završetku škole moći za-
posliti.

- Djeca u ovoj struci ne moraju se brinuti. Vodoinstalate-
ra na županijskoj razini upisujemo šest, instalatera cen-
tralnog grijanja dvanaest, a to su tako mali brojevi da 
će ti dečki bez problema nađu posao. Inače, naša škola 
broji stotinjak učenica i učenika, ali željeli bismo ih imati 
i više. Možda na ovaj način potaknemo roditelje na raz-
mišljanje, zaključio je Marko Orešković. 

Kristian Sirotich 

Gioia GruberMaja Fućak
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zdravstvo i socijalna skrb

OPĆINA ČAVLE FINANCIRA PROGRAME ZDRAVSTVENE ZAŠTITE

Kreće obnova Doma zdravlja u Čavlima

N
a inicijativu Općine Čavle održan je sastanak s 
predstavnicima Doma zdravlja PGŽ o nužnosti 
sanacije krova i uređenja ambulante u Čavlima. 

-Svjesni nužnosti sanacije zgrade zdravstvene stanice 
pokrenuli smo razgovore s Domom zdravlja PGŽ i pri-
javili projekt uređenja Primorsko-goranskoj županiji 
koja je osnivač ove ustanove. Na naše zadovoljstvo 
traženi projekt je odobren pa je tako za ovu investiciju 
osnivač osigurao 200 tisuća kuna. Sanirat će se krov, 
vertikale i unutrašnji zidovi naše ambulante, istaknu-
la je Ivana Cvitan Polić.   
Inače, načelnica Općine Čavle Ivana Cvitan Polić potpi-
som više ugovora nastavila je svoj cilj osiguranja kva-
litetne zdravstvene zaštite mještana općine Čavle te 
poticanja preventivne zdravstvene preglede s ciljem 
sprečavanja teških oboljenja te drugog i kvalitetnog 
života stanovništva, kako starije dobi tako i djece. 
Potpisan je tako ugovor o financiranju programa pali-
jativne zaštite s Domom zdravlja Primorsko-goranske 
županije vrijedan 23 tisuće kuna kojim stanovnici Ča-
vala u terminalnoj fazi bolesti imaju mogućnost dobi-
ti pomoć liječnika, medicinske sestre, fizioterapeuta, 
psihologa, duhovnika i socijalnog radnika- koji čine 
interdisciplinarni tim palijativne skrbi Doma zdravlja 
PGŽ. 
Potpisan je i ugovor o financiranju programa dežur-
stva Doma zdravlja i to opće i obiteljske medicine te 

PROJEKT „PRUŽAM RUKE“ DONOSI DVOSTRUKU DOBROBIT

Zapošljavanje žena za pomoć starima i nemoćnima

N
a Međunarodni dan žena Crveni križ Rijeka, 
Općina Čavle, Hrvatski zavod za zapošljavanje 
Rijeka i Centar za socijalnu skrb „pružili su ruke“ 

nezaposlenim ženama koje su zbog stručne spreme 
ili godina u nepovoljnom položaju na tržištu rada te 
im je teško pronaći posao. Naime, u sklopu projekta 
„Pružam ruke“ zaposlit će se petnaest žena kao ge-
rontodomaćice koje će pružati potporu i pomoć u kući 
za 90 korisnika. One će starijim i nemoćnim mješta-
nima na području općine Čavle i grada Rijeke pružati 
pomoć oko .  

pedijatrijske ambulante u Cambierijevoj ulici broj 7 u 
Rijeci te dežurne stomatološke ambulante na adresi 
Studentska ulica broj 1.  Ovim ugovorom vrijedim 34 
tisuće kuna Općina Čavle sufinancira rad spomenutih 
dežurnih ambulanti vikendima i blagdanima. 
S Domom zdravlja PGŽ sklopljen je i ugovor o sufinan-
ciranju Savjetovališta za prehranu dojenčadi vrijedan 
40 tisuća kuna čime mještani općine Čavle mogu kori-
stiti usluge dobivanja besplatnog adaptiranog mlije-
ka za dojenčad te koristiti usluge savjeta zdravstvenih 
djelatnika u Savjetovalištu za prehranu dojenčadi u 
Cambierievoj ulici u Rijeci. 
-Donesena je i odluka da i ove godine nastavimo 
suradnju s Hrvatskom udrugom fizioterapeuta za 
zdravlje žena s kojom smo prošle godine zajedno s 
Općinom Jelenje uspješno odradili tečaj za trudnice 

i roditelje. Održan je po jedan tečaj na području na-
ših općina, a mladi parovi educirani su o svim bitnim 
aspektima trudnoće i života s bebom do njezine prve 
godine života. Zbog pozitivnih iskustava projekt se 
nastavlja i u 2021. godini, ističe načelnica Ivana Cvi-
tan Polić. 
Osim navedenih usluga nastavit će i program speci-
jalističkih zdravstvenih pregleda u privatnim ordina-
cijama u ukupnoj vrijednosti 120 tisuća kuna, a koje 
će mještani općine Čavle mogu koristiti uz minimalnu 
participaciju. 

Sandi Bujan Cvečić

Istaknuti treba kako će žene tijekom provedbe projek-
ta proći edukaciju, odnosno program osposobljavanja 
i obrazovanja za gerontodomaćice, što će im koristiti 
i nakon završetka projekta kako bi bile konkurentnije 
na tržištu rada. 
Projekt je vrijedan gotovo 1,4 milijuna kuna, a u 
potpunosti se financira iz sredstvima Europskog soci-
jalnog fonda, a u okviru programa Učinkoviti ljudski 
potencijali 2014.-2020..
Projektom „Pružam ruke“, koji traje 18 mjeseci osigu-
rana su i sredstava za nabavku kućanskih i higijenskih 

potrepština na mjesečnoj razini za sve uključene kori-
snike, starije i nemoćne osobe. 
Projekt „Pružam ruke“ dio je projekta „Zaželi“, a u vi-
jećnici Doma kulture predstavili su ga načelnica Ivana 
Cvitan Polić, ravnateljica Gradskog društva Crvenog 
križa Rijeka Petra Šuljić, ravnatelj Centra za socijalnu 
skrb Karlo Balenović, Tamara Dragičević ispred riječ-
kog Zavoda za zapošljavanje te voditeljice projekta 
Ana Delonga i Dunja Zagorac Štimac. 

Sandi Bujan Cvečić
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umirovljenici

Na lokaciji bivše vojarne u Klani gradit će se  Dom za starije oso-
be “Prsten”, vrijednost investicije procjenjuje se na 100 miliju-
na kuna. Riječ  je o zajedničkoj investiciji Primorsko-goranske 

županije te još pet dionika -Grada Kastva i Općina Klana, Čavle, Je-
lenje i Viškovo. Sporazum u  Mramornoj dvorani Pomorskog i povi-
jesnog muzeja Hrvatskog primorja u ime Općine Čavle potpisala je 
Ivana Cvitan Polić.  

Dom “Prsten” će imati kapacitet od 200 korisnika smještenim u 
kućanskim zajednicama prema Europskom standardu kvalitete. 
Modelom kućanske zajednice kao suvremenim konceptom rada 
u domovima za starije osobe stvara se okruženje slično obitelji. 
Kućanska zajednica ima u sklopu institucije, isto kao i običan stan, 
zajedničke prostore: kuhinju i dnevni boravak, ali svaki korisnik ima 
svoj osobni prostor – sobu, gdje je zaštićena njegova intima. Dom u 
Klani bio bi ispostava Doma za starije osobe na Kantridi.

Idejno rješenje je napravljeno. Dom će tako imati visoke standarde: 
koncertnu dvoranu, kino dvoranu, uređen okoliš s mnogo stakla i 
svijetla. Projekt će se nastojati realizirati prvenstveno sredstvima 
EU, prijavom na odgovarajuće natječaje ili iz srodnih izvora  finan-
ciranja.

U ime Vijeća seniora PGŽ ovu inicijativu pozdravio je predsjednik 
Ivan Kruljac, nekadašnji zamjenik načelnika i član Poglavarstva za 
zdravstvo i socijalnu skrb Općine Čavle .

Slijedi izrada projektne dokumentacije za koju će Županija izdvojiti 
100 tisuća kuna, a svi ostali još po 10% svojih troškova i nakon toga 
prijavljivanje na fondove EU, kako bi se krenulo u gradnju. 

Pred Uskrs osam stotina umirovljenika, 
odnosno stanovnika s područja općine 
Čavle starijih od 70 godina dobilo je 

prigodne poklon pakete na svoj kućni prag, 
a koje je osigurala Općina Čavle. 

„To je običaj koji njegujemo već dugi niz 
godina. Korona pandemija je prošle godi-
ne za Uskrs tradiciju prekinula, a od Božića i 
utjecala na promjenu načina dostave pake-
ta. Sada to umjesto članica Udruge umirov-
ljenika obavlja dostavna služba, a sve kako 
bismo izbjegli okupljanja i kako ne bismo 
dovodili naše starije sumještane u opasnost 
od zaraze virusom,“ pojasnila je načelnica 
Općine Čavle Ivana Cvitan Polić. 

Uskrsni paketi sastojali su se od uskrsne pin-
ce, rolane šunke, keksa, kave, čaja i soka te 
dekorativnog kuhinjskog ukrasa.

„Dragi umirovljenici, pred nama je Uskrs, 
vrijeme nade i vjere u bolju budućnost. 
Pandemija nam svakodnevno pokazuje ko-
liko smo nemoćni pred višom silom. Izgleda 
da se ovog virusa nećemo brzo riješiti i da 
moramo naučiti živjeti s njime. Najvažnije 
je sačuvati zdravlje i živote ljudi. Sve drugo 
moramo tome podrediti. Svjesni smo da su 
mnogi od vas usamljeni i bolesni, upravo 
zato sad više nego ikad mislimo na vas“, po-
ručila je načelnica Cvitan Polić umirovljeni-
cima u uskrsnoj čestitki.  

ČAVLE, JELENJE, VIŠKOVO, KLANA, KASTAV I PGŽ 
ZAJEDNIČKI DO NOVOG DOMA UMIROVLJENIKA

Primorsko-goranska županija osnivač je 4 doma za starije osobe – 
Kantrida Rijeka, Volosko Opatija, Mali Kartec Krk i Marko A. Stuparić 
Veli Lošinj. Ukupno je u njima smješteno oko 800 korisnika.

Sandi Bujan Cvečić
OPĆINA ČAVLE ODRŽALA TRADICIJU

Umirovljenicima dostavljeno 800 uskrsnih paketa

Pomoću europskih fondova Općina Čavle 
osigurat će usluge poput pomoći u kući, 
aktivnosti poput vježbi na otvorenom, vo-
đene izlete u prirodu, radionice o zdravlju i 
prehrani. Nastavlja se i s organizacijom spe-
cijalističkih pregledate novčanih pomoći za 
one s nižim primanjima

„Uskoro kreće gradnja i opremanje novog 
prostora za Klub umirovljenika u Bajcima 
koji će našim umirovljenicima svakodnev-
no biti na raspolaganju. Potpisali smo i ugo-
vor o izgradnji kapitalnog projekta- Doma 
za starije osobe „Prsten“ i to zajedno s Pri-
morsko-goranskom županijom te drugim 
općinama i gradom iz riječkog prstena, a 
nalazit će se u zgradi bivše vojarne u Klani“,  
naglasila je načelnica ističući da je briga za 

noniće i none, mame i tate jedan od najvaž-
nijih zadataka uprave Općine Čavle. 

„Neka Uskrs u vaše domove i srca donese 
mir, sreću i nadu da nam sutra ipak donosi 
vedrije dane“, zaključila je načelnica Ivana 
Cvitan Polić čestitajući Uskrs.

Sandi Bujan Cvečić 
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Na bivšem boćarskom igralištu Bajci u Bajčevu selu uredit će 
se novi prostori za klub umirovljenika Općine Čavle. Mo-
derni prostor će, uz dosadašnju prostoriju u Domu kulture, 

moći koristiti svi umirovljenici s područja općine, kao prostor za 
dnevni boravak, druženje, sport, edukativne radionice i zabavu. 
Riječ je o investiciji vrijednoj 500 tisuća kuna, a iz Ministarstva 
regionalnog razvoja i Programa podrške brdsko-planinskom 
području projekt je dobio bespovratnih 150 tisuća kuna. 
Prva faza uključuje izradu projekta. Dobivena je građevinska do-
zvola za zatvaranje dosad samo natkrivenog dijela, napravit će 
se novi krov i fasada, urediti i opremiti unutrašnjost. 
Druga faza uključuje opremanje prostora, nabavku namještaja, 
informatičke opreme, sustava grijanja i hlađenja, ali i kupnju 
vozila te zaposlenje jednu osobu koja bi taj klub vodila. Za ovu 
fazu Općina Čavle je prijavila projekt vrijedan 1,4 milijuna kuna 
na ITU program- Integrirana teritorijalna ulaganja. 
„ Presretni smo. Ministarstvo rada, mirovinskog sustava, obite-
lji i socijalne politike pozitivno je ocijenio naš projekt i odobrio 
100% traženog iznosa- gotovo 1,4 milijun kuna“, rekla je načel-
nica Ivana Cvitan Polić te dodala kako će se ta sredstva iskoristiti 
za kompletno opremanje prostora, zaposlenje voditelja kluba, 
mnoštvo radionica, izleta, automobil za teže pokretne osobe, 
uređenje okoliša, medicinska pomagala…
Klub će imati dvije prostorije i sanitarni čvor na 65 četvornih 
metara zatvorenog prostora te 20 četvornih metara prostora za 

VLASTA ŠUPAK, predsjednica Udruge umirovljenika Čavle 

Nažalost, zbog korona pandemije gotovo sve naše aktivnosti su zaustavljene. Posljednje 
događanje i druženje  u organizaciji Udruge umirovljenika Čavle bilo je za Dan žena 

2020. godine kada smo se lijepo zabavili i družili u istarskom mjestu Bani blizu Pazina.

Udruga umirovljenika ove godine slavi 25. obljetnicu postojanja, ali proslavu ćemo od-
goditi za neka epidemiološki mirnija vremena. Ipak, obavještavam naše članove da se 
dežurstva u kancelariji u Domu kulture i dalje održavaju. Prijavom na javni natječaj PGŽ 
dobili smo 3 tisuće kuna pa je nabavljen novi laptop i pisač. Zahvaljujemo se Županiji na 
toj donaciji te Općini Čavle na uskrsnim paketima za umirovljenike. Obavještavamo obi-
telj umrlog člana Udruge umirovljenika Čavle  da nam se mogu javiti vezano uz isplate 
posmrtnog fonda u iznosu od 350 kuna. Svi zainteresirani članovi mogu se javiti i vezano 
za nabavku ogrjevnog drva po cijeni od 370 kuna za metar. Nastojimo održavati i posjete 
bolesnim članovima Udruge umirovljenika, ali pridržavajući se mjera koje propisuje Stožer 
civilne zaštite. 

BOĆARSKO IGRALIŠTE DOBIVA NOVI IZGLED, OPREMU I NAMJENU

Umirovljenici dobivaju svoj klub u Bajčevu 
selu i programe vrijedne 1,5 milijuna kuna

spremište. Prostor joga, dijelom će ostati za boćanje, a dio će se 
urediti u park s klupicama i roštiljem.
„Želja nam je da naši dragi umirovljenici, nonići i none dobiju 
jedan lijepi dnevni boravak. Da se mogu naći, popričati, zabaviti 
uz karte, čunanje ili boće. Organizirat ćemo i razne edukativne 
radionice, predavanja, ali i izlete i natjecanja. Ovaj prostor koji 
sada nema nikakvu funkciju, postat će mjesto susreta i druženja 
naših umirovljenika“, poručila je načelnica Ivana Cvitan Polić.      

Sandi Bujan Cvečić 
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Vlč. IVAN FRIŠČIĆ, župnik crkve u Gradu Grobniku 

IZ ŽUPNIKOVOG PERA O NAŠIM ŽUPNIM 
ZAŠTITNICIMA, SVETOM FILIPU I JAKOVU 

Vjernici su od davnina osjećali potrebu povezati se s određe-
nim svecima i priznati ih svojim zaštitnicima. Kod nas u Gradu 
Grobniku imamo čak dvojicu svetaca Isusovih učenika, sv. Fili-

pa i Jakova. Da bi se s određenim svecem povezalo, tražeći njegov 
zagovor kod Gospodina, potrebno ga je poznavati. 

Sveti Jakov bijaše Isusov bliski rođak, aktivan u jeruzalemskoj za-
jednici. O njemu nam pripovijeda novozavjetna knjiga Djela apo-
stolskih. Sveti Jakov se zalagao za naviještanje spasenja svima, a ne 
samo židovskome narodu. Pripisuje mu se također jedna novoza-
vjetna knjiga, Jakovljeva poslanica. Doživio je mučeničku smrt za 
vjeru oko 62. godine po Kristu. Od 1959. godine slavi se njegov 
blagdan, skupa sa svetim Filipom, na dan 3. svibnja, a mi ga u žu-
pnoj zajednici slavimo po starom kalendaru 1. svibnja.

Sveti Filip je pak, susreo Isusa u Galileji. Pripadajući krugu učenika 
Ivana Krstitelja, bio je pripravan na dolazak očekivanog Mesije (Spa-
sitelja) i u Isusu ga prepoznaje. Poznato je njegovo priznanje Isusa 
iz Nazareta kao obećanog Mesije izrečeno u rečenici: Za vrijeme Po-
sljednje večere, zamolio je Isusa: "Gospodine, pokaži nam Oca i dosta 
nam je! (Iv 14,8)".

Nakon formiranja 
prve Crkve, Filip na-
viješta Evanđelje u 
Siriji, pripisuju mu se 
mnoga ozdravljenja 
bolesnih, krštavanja 
mnogih kao i uskrša-
vanja mrtvih. Umro je 
također mučeničkom 
smrću, razapet na 
križ, s nogama uvis u 
Hierapolisu.

Što mi, kao vjernici, čiji su preci davno odabrali ovu dvojicu apostola 
za svoje zaštitnike, možemo naučiti od njih?

Kao prvo, da sve valja dati za Gospodina, Isusa Krista jer samo u 
predanju života Njemu, život dolazi ka svome ispunjenju. Samo uz 
Krista smo dovršeni, novo stvorenje. Apostoli sv. Filip i Jakov ostavili 
su sigurnost svakodnevice i uputili se s Gospodinom na neizvjestan, 
ali plodonosan put čiji je rezultat bilo u prvom redu obraćenje mno-
gih, svojevrstan procvat „Božje obitelji“ među mnogim narodima. 
Tako i mi možemo iz dana u dan donositi plodove, držeći se tijesno 
Gospodina u molitvi i sakramentima. 

U ovo specifično doba pandemije kronavirusa, možda je vrijeme 
da se prisjetimo kako ni naš život nije isključivo u našim rukama 
i iskoristimo trenutak milosti ove kušnje da produbimo naš hod s 
Gospodinom. To možemo učiniti iskrenom molitvom, djelima ljuba-
vi prema našim bližnjima i prisjećanjem da je naša župna zajednica, 
na čijem mučeničkom zalogu počiva njena zaštita ovih svetaca, vri-
jedna svakog truda jer je Gospodinova!

Sa tim mislima, želim svima sretan blagdan naših župnih zaštitnika 
Sv. Filipa i Jakova, neka nas zagovaraju kod našeg Gospodina Isusa 
Krista i na pomoć nam budu!

Vaš župnik, Ivan Friščić

Jedinstveni Božji grob za Uskrs 

Svake godine u periodu između Velikog petka i Malog Uskrsa, izložena je jedinstvena i 
veoma vrijedna instalacija Božji grob. Na žalost, većina informacija o ovom umjetnič-
kom dijelu prenosila se samo usmenom predajom, tako je poznata činjenica da je u 

župnu Crkvu pristiglo prije 200-tinjak godina i to iz nekadašnje Čehoslovačke. Autor ovog 
dijela, na žalost, nije poznat.

Božji Grob izrađen je od obojenih dasaka i obojenog stakla. Kada se upale stražnja svijetla, 
Grob poprima jedinstvenu vizuru prikazujući vojnike koji čuvaju Isusov grob. Ovakvu vrstu 
Božjega groba vrlo rijetko susrećemo u današnjoj Hrvatskoj, a poznato je jedino kako sličan 
Božji Grob postoji u župi Kalinovac u Podravini. 

M. Cvetković

Piše: vlč. Ivan Friščić

Obnovljen zvonik crkve, popločeno 
dvorište i restaurirane korske klupe
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Suvremeno ruho grobničkog Kaštela

Ulaganje u revitalizaciju i multimedijalne 
sadržaje vrijedno 3,7 milijuna kuna

U grobničkom Kaštelu još se jedna velika investicija vrijedna 3,7 
milijuna kuna privodi kraju. Sve je započelo kao dio projekta, 
„Povežimo se baštinom“, u kojem su udruženi gradovi i općine 

na području Urbane aglomeracije Rijeka sa ciljem izgradnje novih 
i oživljavanja postojećih lokacija kulturno-povijesne baštine, kako 
bi se stvorila nova ponuda za posjetitelje.

U Kaštelu se tako obnavljaju prostori Galerije suvremene umjetno-
sti, koja je ujedno i dom Katedre Čakavskog sabora Grobnišćine u 
kojoj su izložena vrijedna umjetnička djela. Osim Galerije, u pot-
punosti će se preurediti i cijeli kat Kaštela, što uključuje promjenu 
rasporeda prostorija te rješavanje sustava grijanja i hlađenja, čime 
će se značajno unaprijediti uvjeti rada, ali i produžiti sezona posjeta 
i planiranih manifestacija. Drugi dio ovog projekta usmjeren je na 
sadržajni dio projekta kojim će se upotpuniti ponuda Kaštela i pri-
vući još veći broj posjetitelja. 

Važna novina je i uvođenje multimedijalnog vodiča u cijelom kom-
pleksu Kaštela, što uključuje i nabavku potrebne suvremene opre-
me, kao i mogućnost obrade podataka u svrhe analize. Tako će u 
skoro vrijeme domaći i strani posjetitelji imati priliku poslušati i po-
gledati priču o povijesti Kaštela i Grobnišćine. Posebno atraktivna 
biti će Sokolana, a na njezinom će se svodu prikazivati Kaštel kroz 
povijest. 

Zahvaljujući ovom, hvalevrijednom projektu, u Kaštelu će se usko-
ro otvoriti i novo radno mjesto, a novozaposlena osoba proći će po-

sebnu edukaciju za upravljanje novim sadržajima, ali i sudjelovanje 
u promotivnoj ponudi Kaštela.

Završetak radova predviđen je do kraja 2021., dok otvorenje Inter-
pretacijskog centra u sjevernoj kuli Kaštela koje su financirali Eu-
ropska unija i Primorsko-goranska županija kroz projekt Putovima 
Frankopana, očekuje čim dozvole epidemiološke mjere.

Od ukupno 3,7 milijuna kuna, uloženih u projekt revitalizacija drev-
nog frankopanskog Kaštela u Gradu Grobniku, udio Općine Čavle 
je oko 20 posto ili 777.245 kuna, dok će se ostatak financirati bes-
povratnim sredstvima iz EU fondova. Martina Cvetković

Monografija  i slikovnice „Putovima Frankopana“ 
Na internetskoj stranici www.frankopani.eu moguće je pogledati i besplatno 
preuzeti monografiju Putovima Frankopana i poslušati zvučne slikovnice.  

U monografiji čitatelji će kroz upoznavanje s obitelj Frankopan doznati o vre-
menu u kojem je ova obitelj živjela, kao i tadašnjoj svakodnevnici – od običaja, 
glazbe, mode, književnosti, pisma, slikarstva, kiparstva, pa sve do graditelj-
stva, arhitekture ili prava. 

Zvučne slikovnice s pričama i ilustracijama namijenjene su djeci, dosad ih je 
objavljeno osam, a planirana je izrada još sedam slikovnica o povijesti i naslije-
đu ove hrvatske velikaške obitelji.
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IZBOR NOVIH KNJIGA
Pripremila: Jadranka Fućak

Za odrasle:

Za djecu i mlade:
 • PINO UČI PRIPOVIJEDATI - Marta Galewska - Kustra (logopedska slikovnica)
 • PRIJATELJ PUŽ (Pip i Popi) - Axel Scheffer (slikovnica)
 • SVE ŠTO ĆEMO SAGRADITI: planovi za našu zajedničku budućnost - Oliver Jeffers 

(slikovnica)
 • VELIKI VUK, A BOJI SE ŠUME... - Jan De Kinder (slikovnica)
 • PUSTOLOVINE U MUMINDOLU: nadahnuto djelima Tove Jansson - Amanda Li
 • TIMI PROMAŠAJ: KRAJ JE KAD JA KAŽEM DA JE KRAJ - Stephan Pastis (7. knjiga)
 • LJIGAVAC - David Walliams
 • ČOVPAS I MICKO KID -  Dav Pilkey (strip za djecu)
 • KOBNA IGRA - Karen McManus (nastavak knjige Lažljivac među nama, kriminalistički 

roman)
 • BROMELIJADA (Vozači, Kopači, Letači) - Terry Pratchett (komična fantastika)

 • NEMIRNA KRV: roman o Cormoranu Strikeu- J. K. Rowling (Robert Galbraith) 
(kriminalistički roman)

 • SUNČEVA SESTRA: Elektrina priča - Lucinda Riley (6. dio serijala Sedam sestara)
 • NIZOZEMSKA KUĆA - Ann Patchett (obiteljska saga)
 • KLUB ISTRAŽITELJA UBOJSTAVA ČETVRTKOM - Richard Osman
 • KĆI KRALJA MOČVARE - Karen Dionne (psihološki triler)
 • UČITELJEVA KĆI - Julie Klassen (povijesni roman)
 • S MOJIM MUŠKARCEM - Jodi Ellen Malpas (ljubavni roman)
 • SAMO LJUBAV - Stephanie Laurens (povijesna romansa)
 • ŠTO SE TO ZBIVA U LONDONU? - Julia Quinn (povijesna romansa)
 • PRODANI U PONEDJELJAK - Kristina McMorris (povijesni roman)
 • MANASTIR - Zahar Prilepin (roman o manastiru kojeg je nova sovjetska vlast pretvo-

rila u logor)
 • ZANIMANJE OCA - Sorj Chalandon (psihološki roman)
 • DJECA ZEMLJE I NEBA - Guy Gavriel Kay (fantastični roman)
 • VATRA I MINOTAUR - Niklas Natt och Dag (povijesni kriminalistički roman)
 • ĐUBRE: knjiga strave i užasa - Marko Vidojković (satirična proza)
 • NESREĆA BEZ ŽELJA - Peter Handke (autobiografska proza)
 • ANGELIN PRAH - Frank McCourt (roman o odrastanju)
 • IZBOR: priča o nadi, snazi i oprostu - Edith Eva Eger (autobiografska proza)
 • MLIJEČNI ZUBI - Lana Bastašić (zbirka priča)
 • RINGIŠPIL - Karmela Špoljarić (zbirka priča)
 • DEVET ŽIVOTA GOSPOĐE ADELE - Nada Gašić
 • VJETROGONJA BABUKIĆ I NJEGOVO DOBA: pikarski roman - Miljenko Jergović
 • SKRIVENO SRCE - Marilena Dužman (ljubavni roman)
 • JUCHE: kako živjeti dobro kao u Sjevernoj Koreji - Oli Grant

 • IZVAN REDA: još 12 pravila za život - Jordan B. Peterson
 • SUDBINA, SLOBODA I DUŠA: koji je smisao života? - Osho
 • KAKO RAZMIŠLJA CAR FILOZOF: životne vrijednosti Marka Aurelija - Donald 

Robertson
 • LJUBAV OKO SVIJETA - Davor Rostuhar
 • ČIGRA I JA: Arktik – Antarktika - Mladen Šutej (brodski dnevnik)
 • KAKO BOLJE MISLITI: za one koji beskonačno analiziraju - Christel Petitcollin
 • ALPINIST: male penjačke priče - Borislav Aleraj
 • PET TEMELJA OBITELJSKOG ŽIVOTA: kako funkcionira odgoj - Jesper Juul
 • FINSKI ODGOJ DJECE: tajna odgoja najsretnije i najbolje djece na svijetu - 

Kaija Puura

Iva Lukežić je hrvatska jezikoslovka, filologi-
nja, kroatistica i dijalektologinja. Rođena je 3. 
siječnja 1936. godine u Lovreću. Od 1957./58. 
godine radi u Narodnoj osmogodišnjoj školi 
Jelenje. Učenike je poučavala sve do 1979. 
godine, nakon čega dolazi na Pedagoški fa-
kultet u Rijeci. Studirala Jugoslavistiku na 
Filozofskom fakultetu u Zagrebu i završila 
magistarski studij Jezikoslovlja. Na Pedagoš-
kom je fakultetu bila profesorica na kolegiji-
ma Staroslavenski jezik, Povijest hrvatskoga 
jezika i Dijalektologija hrvatskoga jezika. Na 
Filozofskom fakultetu u Rijeci osnovala je po-
slijediplomski znanstveni studij Dijalektologi-
je i povijesti hrvatskoga jezika. Magistrirala je 
s temom Govori Donjeg Jelenja, a doktorirala 
na temu Čakavski ikavsko-ekavski dijalekt. 

VELIKO PRIZNANJE AUTORICI RJEČNIKA GROBNIČKOG GOVORA

Nagrada PGŽ za životno djelo prof. dr. Ivi Lukežić

KADA ĆE SE ODRŽATI GROBNIČKA SKALA 2021.?
Unatoč korona pandemiji, za Grobničku skalu 2021. sve je spremno. Autori su pripremili svoje skladbe, odabrani su pjevači, a pjesme su snimljene u glazbenom 
studiju. Ideja je, kako navodi Vlasta Juretić, dopredsjednica KČSG - organizatora Skale,  da se ovaj festival ubuduće održava u sklopu jednog od datuma, značaj-
nih za mještane grobničkog kraja – blagdana Sv. Filipa i Jakova ili pak blagdana Sv. Bartola. No, datum održavanja ovogodišnje Skale, još nije poznat, čeka se 
smirivanje epidemiološke situacije i zatvaranje financijske konstrukcije, navodi Vlasta Juretić.

P
rema odluci Županijske skupštine, 
a na prijedlog Katedre Čakavskog 
sabora Grobnišćine, ovogodišnja na-

grada Primorsko-goranske županije za 
životno djelo biti će dodijeljena prof.dr.sc. 
Ivi Lukežić za iznimna praktična i znan-
stvena postignuća na zaštiti i očuvanju 
posebnosti hrvatskog jezika, osobito nje-
gova današnjega i povijesnoga čakavsko-
ga i štokavskoga dijalektalnog korpusa.

Iva Lukežić svojim je radom značajno pri-
donijela promociji, očuvanju, inauguraciji 
grobničkoga identiteta i govora, a sve 
kroz instituciju Katedre Čakavskog Sabora 
Grobnišćine, koju je, u suradnji sa pokoj-
nim akad. Petrom Strčićem, osnovala dav-
ne 1992. godine. Autorica je brojnih knji-
ževnih djela, među kojima valja istaknuti 

vrijedan dijalektološki rječnik, „Grobnički 
govor XX. stoljeća: (gramatika i rječnik)“, 
napisan u suradnji sa prof. dr.sc. Sanjom 
Zubčić, a koji je izdan 2008. godine.

Martina Cvetković 
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kulturafotografije

DEJAN BAN, ZALJUBLJENIK U PRIRODU I FOTOGRAFIJU

Fotografija je moja strast, A Grobnišćina inspiracija

Sigurno vam je negdje upala u oko neka prekrasna fotografija s 
prepoznatljivim grobničkim motivima, možda ste negdje imali 
prigodu vidjeti fotografiju kako komet u svitanje prelijeće iznad 

Grada Grobnika ili neku pejzažnu fotografiju što će vas onako na 
prvu ostaviti bez daha. Ako jeste, velika je vjerojatnost da je baš taj 
trenutak u vremenu objektivom svoga fotoaparata uhvatio Dejan 
Ban. 
Dejan Ban veliki je zaljubljenik u prirodu, rekreativni sportaš koji 
obožava planinarenje, trčanje, biciklizam i zaljubljenik u fotografiju 
koji je nakon podosta godina odlučio da će mu ta strast prema fo-
toaparatu postati i životni poziv.
- Radio sam u Africi kao instruktor za tečajeve za platformu i kako je 
počela korona-kriza izazvala je veliku krizu u naftnoj industriji. Fo-
tografijom se amaterski bavim već više od petnaest godina, ljubav 
se razvila u ranom djetinjstvu zahvaljujući mom ocu. Fotografija je 
moja  strast i odlučio sam se sada baviti onim što baš volim te sam 
otvorio obrt, započet će svoju priču Dejan Ban. 
Njegove su fotografije prava mala remek djela, posebno su upečat-
ljive iz razloga što izvor inspiracije traži u prirodi i u svom rodnom 
kraju.
- Volim hodati po prirodi, volim planinariti, pa je nekako i logično 
da te prirodne motive najviše volim i fotografirati. Za ljude koji vole 
prirodu ovo je jako lijep kraj. Šteta što to u isto vrijeme nije i na neki 
način turistički malo više iskorišteno. Ima puno krajeva po Istri koji 
su slični našim i od toga ljudi jako lijepo žive. Mi imamo sve. Plani-
ne, Rječinu, razne potočiće, prekrasno je područje, a o povijesnoj i 
kulturnoj baštini da i ne govorim, nastavlja Dejan.
Dejan jako dobro zna koja mu je fotografija najdraža. 
- Najdraža mi je ona noćna fotografija Grada Grobnika gdje se u po-
zadini vide Grobničke Alpe, a draga mi je i fotografija na kojoj sam 
uspio snimiti komet iznad Grada Grobnika. Ciljano sam to snimio, 
ustao sam se u tri ujutro da bih stigao na vrijeme i namjestio se. 
Čekao sam pravi trenutak, da bude bistra noć i potrefilo mi se da 
ga uhvatim baš pod kutem da se vidi i Grad Grobnik, ispričao nam 
je Dejan. 
Ljubav prema fotografiji stekao je od oca, ljubav prema prirodi, reći 
će Dejan, od nonota.
-  Pokojni nono je bio lugar. Bio je veliki zaljubljenik u prirodu, pa 
sam s njim već kao mali dječačić upoznao naš čitav kraj. Inače sam 
član PD Obruč, bio sam i član Riječkog alpinističkog kluba. Skupi 
nas se dvadesetak kada idemo na Hahlić, a imam i stalnu ekipu za 
Alpe i Dolomite. To je odličan način za rješavanje stresa, tko to nije 
probao ne zna što propušta. Kada se namučiš da bi došao do ne-

kog vrha i onda doživiš taj pogled, to je jedno posebno iskustvo, 
prepričava Ban.
A za onoga tko voli aktivan način života, prirodu i fotografiju Grob-
nik je idealno mjesto za život.
- U Gradu Grobniku ima prekrasna šetnica, često znam tuda ići pro-
šetati, a skoro nikada nikog na toj šetnici nisam sreo. Od Grobni-
ka do Kačana i Svilnog pa do centra Čavli i opet u Grad Grobnik. 
Šetnicu je uredila Općina Čavle, organizirali smo i jednu utrku na 
njoj, odličan je pogled. Prođe se i kroz Matelce, prije dvjestotinjak 
godina napušteno mjesto, jako je lijepo za vidjeti i obići. Prelijepi 
je i Mlikaričin put. Ima ovdje tako puno šetnica na kojima se može 
uživati u lijepoj rekreativnoj šetnji, zaključio je Dejan Ban.

      Kristian SIROTICH

Dejan BanDejan Ban - Komet

Dejan Ban - Dol Gusina

Dejan Ban - Kapela Sv. Križ
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škola

OSNOVNA ŠKOLA  ČAVLE 

IZAZOVI  
ONLINE NASTAVE Piše: Tanja Stanković,  

ravnateljica OŠ Čavle

Početak školske godine 2020./2021. obilježen 
je povratkom svih učenika u školske klupe na 
opće zadovoljstvo sviju – roditelja, učitelja, ali 

i učenika. Zbog nepovoljne epidemiološke situacije 
uslijedila su dva kraća prelaska učenika na online 
nastavu kojoj se, unatoč izvođenju nastave u realnom 
vremenu i većinom putem video konferencija, veseli 
sve manji broj učenika, a o učiteljima i roditeljima da 
i ne govorimo. 
A kako o svemu ovome promišljaju naši uče-
nici, najbolje govori naša Eni Žeželić, učenica 
8.c razreda čiji je literarni rad na temu Online 
nastava – da ili ne? jedan od radova koji će 
predstavljati našu županiju na državnoj razini 
smotre LIDRANO 2021.

Tanja Stanković, ravnateljica OŠ Čavle

Online nastava - da ili ne
Online nastava vrsta je nastave u virtualnom okru-
ženju. Organizira se kako bi se očuvalo zdravlje i 
sigurnost građana diljem svijeta, a istovremeno 
omogućava daljnje školovanje. Da bi se takav oblik 
nastave mogao nesmetano odvijati,  potrebno je 
ispuniti određene uvjete. Najvažnije od svega jest 
da učitelji i učenici imaju odgovarajuću opremu, od-
nosno digitalne uređaje kao što su pametni telefoni, 
računala ili tablete. Uz uređaje, potrebno je omogu-
ćiti pristup internetu, predvidjeti prostor za pohranu 
podataka i organizirati rad kako bi se mogli ostvariti 
postavljeni ciljevi. O online nastavi često se vode ra-
sprave o tome koliko je ona prihvatljiva i učinkovita te 
kako utječe na razvoj učenika i slično.
Na samom početku provođenja nastave na daljinu 
učenici su imali velikih poteškoća. Iako smo genera-
cija kojoj pojam moderne tehnologije nije nepoznat, 
mnogi nisu znali koristiti se digitalnim alatima, imali 
su poteškoća s uspostavljenjem internetske veze, če-
sto ne bi znali kada, gdje i kako se trebaju uključiti u 
nastavu. Nakon rada u klasičnoj učionici svi smo se 
odjednom našli u virtualnom okruženju. Rad u on-
line nastavi bila je velika nepoznanica i učenicima i 

učiteljima. Prva iskustva tijekom provođenja nastave 
online nisu bila suviše optimistična i upućivalo je na 
to da će svi sudionici navedene nastave morati uložiti 
dodatni trud i rad kako bi se ostvarilo planirano. 
Radeći u virtualnom okruženju, upoznali smo mno-
gobrojne digitalne alate koji su nam olakšali rad. Uz 
korištenje alata u radu nam je pomoglo i pretraživa-
nje mrežnih stranica i poveznica koje smo dobivali 
od učitelja. U tom virtualnom okruženju najviše smo 
se služili online platformom MS Teams na kojoj su se 
nalazile naše virtualne učionice gdje je bilo moguće 
obaviti razgovor s predmetnim učiteljem. Učitelji su 
svoje materijale slali u za to predviđene kanale gdje 
su nam bile i važne obavijesti. To je uvelike olakšalo  
komunikaciju između učenika i učitelja. Učitelji su 
slali svoje materijale izrađene u Wordu, PowerPoint 
ili Sway prezentaciji koji su nam bili dostupni tijekom 
cijeloga dana. Ubrzo su i učenici počeli upotrebljavati 
digitalne alate. Također, učitelji su počeli u svoj rad 
uvoditi videokonferencije ili videolekcije što je na neki 
način olakšalo komunikaciju. Na kraju lekcije uslijedio 
bi zadatak koji je trebalo riješiti u određenom roku. 
Znalo se da se obaveze moraju izvršavati na vrijeme, 
što je ponekad bilo teško jer ih je bilo previše. S vreme-
nom smo postali samostalniji, ali i odgovorniji u radu, 
kao i u poštivanju zadanih rokova. Bilježila se i naša 
nazočnost na satu, tako da smo shvatili da se i takvom 
načinu rada treba pristupiti savjesno i odgovorno.  
Ovakva vrsta nastave činila se veoma zanimljivom, 
možda nekima i zabavnom, no ona svakako ima svoje 
mnogobrojne nedostatke.
Portali  Srednja.hr i tportal.hr proveli su istraživanja 
baš o online nastavi putem anketa. Čak 71% učenika 
izjavilo je kako su dobivali previše zadataka, a poseb-
no su važni rezultati o predstavljanju sadržaja na razu-
mljiv način.  Čak 52,3% učenika smatra da je usvajanje 
znanja i razumijevanje sadržaja znatno lakše kada se 
nastava održava u učionici. 
Jedan od velikih nedostataka online nastave jest da 
su neki zahtjevniji sadržaji ostali nejasni i nedovoljno 
objašnjeni, stoga učenici imaju poteškoća s usvaja-

•    LIDRANO
Scenski izraz 
Emanuel Fućak, 2.b
učitelj mentor: Lidija Molnar Čargonja
Novinarski izraz:
Eni Žeželić, 8.c
učitelj mentor: Dolores Maršanić

•   EUROPA U ŠKOLI
Eni Žeželić, 8.c
učitelj mentor: Dolores Maršanić

grupni rad učenika 6.a razreda: 
Adrien Ban, Alex Mavrinac, Vita Lulić, Frana Pervan
učitelj mentor: Dolores Maršanić

ŠKOLSKA KNJIGA: 
nagrađen rad grupe učenika 3.c razreda:  
Šuma Striborova - bakina priča; 
učitelj mentor: Đeni Kunsek
https://www.skolskiportal.hr/projekt2/ispisi-stranice- 
koje-pomicu-granice/suma-striborova-bakina-prica/

ŠKOLSKA KNJIGA: 
1. nagrada za projekt „Čuvanje i iskorištavanje vode“,  
grupa učenika OŠ Čavle; učitelj mentor: Mira Reljac
https://www.skolskiportal.hr/projekt2/stiti-vodu-za- 
globalnu-slobodu/cuvanje-i-iskoristavanje-vode/
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njem novoga gradiva koje se nadovezuju na stara. 
Ovisnost o digitalnim uređajima, oštećenje vida, ma-
njak suradnje i tjelesne aktivnosti samo su neke od 
posljedica tog oblika nastave. Na kraju školske godine 
i završetkom online nastave zadovoljstvo učenika re-
zultiralo je ocjenom 3,14 na ljestvici od 1-5.
Ako je to uistinu potrebno, online nastava može biti 
ponovno pokrenuta jer su učenici već upoznati s nači-
nima podučavanja, no ako se situacija poboljša, treba 
se što je prije moguće vratiti u školske klupe, učionice i 
hodnike. Slušati predavanja online nije isto što i slušati 
predavanja u učionici. Kako bi se postigla objektivnost 
u vrednovanju znanja, moguće je organizirati dolazak 
u školu i pisati testove u učionici. Vjerojatno bi takvo 
rješenje kod većine učenika izazvalo nezadovoljstvo, 
ali je isto tako važno da rezultati moraju biti realni i 
zasluženi. Naposljetku, virtualna predavanja ne mogu 
zamijeniti ,,živu riječ“ ni kvalitetna učiteljska predava-
nja u školskim učionicama.

Eni Žeželić, 8.c
Mentorica: Dolores Maršanić, učiteljica hrvatskoga jezika

2021. godina: 350. obljetnica početka 
opismenjavanja djece na području Grobni-
šćine i 170. obljetnica Pučke škole u Gradu 
Grobniku

ŠKOLSKI PROJEKT GRAJSKA 
ŠKOLA - 350 LET
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vrtić

Piše: Arlin Haramija Popović,
ravnateljica DV Čavlić

PROGRAMI, PROJEKTI I AKTIVNOSTI 
U DJEČJEM VRTIĆU ČAVLIĆ

Dječji vrtić Čavlić provodio je svoj odgojno – 
obrazovni program u skladu sa mjerama i pre-
porukama vezanim uz pandemiju, što nas je u 

mnogočemu ograničavalo, no ipak je naš rad bio kva-
litetan i usmjeren prema djeci. Prije svega, cilj nam je 
bio smanjiti negativan utjecaj cjelokupne situacije u 
društvu na psiho - fizički razvoj djece. 
Naš vrtić provodi različite programe, projekte i ak-
tivnosti čiji su nositelji, kreatori i organizatori naši 
odgojitelji uz podršku stručnih suradnika. Specifič-
nosti našeg vrtića su: program obogaćen sportskim 
aktivnostima, likovni program, šumski vrtić, program 
obogaćen elementima Montessori pedagogije kao i 
njegovanje kulturne baštine našega kraja.

Program obogaćen sportskim 
sadržajima – skupine: Žabice i 
Skakavci
Već dvije godine Dječji vrtić Čavlić u dvije odgojne 
skupine provodi program obogaćen sportskim ak-
tivnostima. Uspješno surađujemo sa udrugom Mići 
sportaši. Ciljevi programa su razvoj pozitivnog od-
nosa prema sportu, tjelesnoj aktivnosti, zdravlju, 
zdravoj prehrani i ostalim elementima zdravih stilova 
življenja. Najveća motivacija za daljnje provođenje 
programa su pozitivne promjene kod djece, kao što 
su druželjubivost, timski rad, samopouzdanje, osjećaj 
sigurnosti, povećanje motoričkih sposobnosti, prevla-
davanje strahova, međusobno pomaganje te njego-
vanje natjecateljskog duha.

Likovni program i Šumski vrtić 
u podružnici Petešić – skupine: 
Pčelice i Leptirići
Podružnica Petešić drugu godinu za redom provodi 
pojačani likovni program, a od ove pedagoške godine 
provodi projekt Šumski vrtić. Nastojimo spajati likov-
no izražavanje i boravak u šumi, koji nam služi kao in-
spiracija za kreativnost. Odgojitelji neprestano uvode 
nove materijale kako bi osigurali poticajnu okolinu za 
razvoj stvaralaštva. Šuma nam je poslužila kao izuzet-

na okolina koja djeci 
omogućava 

senzorna 
iskustva, 

potiče kod djece sposobnost promatranja, slušanja, 
stimulira socijalne interakcije među djecom. U planu 
nam je nastaviti istraživati šumu, našu okolicu i kroz 
kreativno istraživanje jačati dječje vještine, znanja,  
iskustva i spoznaje.

Njegovanje kulturne baštine 
Grobnišćine - skupine Ježići i 
Tigrići
Kroz govor, igru, tanac, kanat učimo o kraju va komu 
živimo. Učimo poštivat sebe, a onda i druge, učimo 
daj važno čuvat užance, tradiciju i ono ča su nan naši 
stari pustili. Lipo je znat da su dica oprta prema semu, 
nimaju predrasude ko veli judi. Razumimo jedni dru-
ge i učimo jedni od drugih. Inspiracija za se aktivnosti 
ke provodimo su priroda i judi oko nas – ono ča je ne-
kad bilo da se ne pozabi i ne zatare.

Montessori pedagogija u po-
družnici Grad Grobnik
U skupini Fijolice u Gradu Grobniku, unazad dvije go-
dine postupno uvodimo pedagoški materijal po prin-
cipu Montessori pedagogije. Odgojiteljice su vrijedno 
planirale i realizirale rad u grupi sa elementima alter-
nativnog pravca u pedagogiji, a elemente Montessori 
pedagogije djeca su jako dobro prihvatila. Naime, 
glavna misao Montessori pedagogije glasi „Pomozi mi 
da učinim sam“, a u njoj se naglašava važnost djete-
tove samostalnosti i ukazuje na činjenicu da je dijete 
u središtu, da mu je sve prilagođeno i dostupno. Kod 
Montessori nije postojao izraz „Igra“ u onom smislu 
riječi u kojem se danas upotrebljava. Govorila je da di-

jete „radi“ i svaka njegova aktivnost prido-
nosi izgradnji vlastite osobnosti. 

„OBRAZOVANJE MALOG 
DJETETA …NEMA CILJ 

PRIPREMITI TO DIJETE 
ZA ŠKOLU, NEGO ZA 

ŽIVOT“  
MARIJA MONTESSORI 

„SVE ŠTO TREBAM ZNATI NAUČIO 
SAM JOŠ U VRTIĆU“                              

Sve što znam o tome kako treba živjeti, šta 
raditi i kakav biti, naučio sam još u vrtiću. 
Mudrost me nije čekala na vrhu planine, na 
kraju dugog uspona školovanja, nego se krila 
u pijesku dječjeg igrališta. A evo šta sam tamo 
naučio:

Sve podijeli sa drugima.

Igraj pošteno.

Ne muči ljude.

Svaku stvar vrati gdje si je našao.

Počisti za sobom.

Ne uzimaj ono što nije tvoje.

Kada nekoga povrijediš, izvini mu se.

Peri ruke prije jela.

Pusti vodu u toaletu.

Topli keks i hladno mlijeko su zdravi.

Živi uravnoteženo: malo uči, malo razmišljaj, 
crtaj, slikaj, pjevaj i pleši, igraj se i radi – svaki 
dan od svega pomalo.

Svakog poslijepodneva odspavaj.

Kad izađeš u svijet, budi oprezan u saobraća-
ju, drži se za ruke i ne udaljavaj se od svog 
prijatelja.

Ne zaboravi da čudo postoji. Sjeti se sjemenke 
u plastičnoj čašici: korijen je krenuo u dubinu, 
stabljika u visinu, nitko ne zna zašto i kako, ali 
tako je sa svima nama.

Zlatne ribice, hrčci, bijeli miševi, čak i sjemen-
ke iz plastične čašice – jednom moraju da 
umru. I mi ćemo.

A zatim se sjetite svojih prvih slikovnica i prve 
riječi koju smo naučili – najveće i najvažnije 
od svih riječi – GLEDAJ

                                   Robert Fulghum
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sport

HRVOJE BRNELIĆ, PREDSJEDNIK BICIKLISTIČKOG KLUBA GROBNIK, 
KOJI OVE GODINE SLAVI DESETU OBLJETNICU

Djeca vole biciklizam, odrastaju u zdravom 
duhu i uz bavljenje sportom

Biciklistički klub Grobnik osnovan je 2011. godine i u samo 
deset godina etablirao se kao jedna od najaktivnijih sport-
skih udruga Grobnišćine, koja  s jedne strane odgaja mlade 

sportaše i potiče ih na bavljenje sportom, a s druge promišlja o 
budućnosti kraja u kojem djeluje i u kojemu bi cikloturizam, s 
obzirom na sve specifičnosti,  mogao imati značajan udio u turi-
stičkoj ponudi. Možda postoje samo deset godina, ali iza njih su 
itekako zapaženi i sportski i organizacijski rezultati. 

 - Zbog koronavirusa utrka nemamo dvije godine pa se trudimo 
održati djecu na okupu.  Do nedavno su nam bili zabranjeni i tre-
ninzi, ali sada smo opet krenuli s aktivnostima i u punom smo 
zaletu. Imamo dvadeset članova, treniramo na dvije lokacije. U 
Podkilavcu smo si napravili jednu stazu za treninge, a treniramo 
i u Čavlima kod škole. Snalazimo se, one spravice nam dobro 
dođu. Okupljamo djecu svih uzrasta, od šest godina starosti na-
dalje, započet će Hrvoje Brnelić, predsjednik Biciklističkog kluba 
Grobnik.

U ovih svojih deset godina imali su zapaženih rezultata.

- Da, imali smo lijepih rezultata posljednjih godina, naš sigurno 
najznačajniji član bio je Erik Vorkapić, ali je odlučio otići u Bicikli-
stički klub Rijeka i okušati se u cestovnom biciklizmu. Imali smo 
i lijepih rezultata kod djevojčica, bilo je rezultata u svim discipli-
nama i u kategorijama, nastavit će Brnelić.

Da je BK Grobnik itekako prepoznatljiv na ovom području dokaz 
je da je iz godine u godinu sve više članova kluba.

-  Dođe jedan pa povuče drugoga. Djeca vole biciklizam, a budu-
ći da dosta putujemo, idemo na natjecanja po čitavoj Hrvatsko i 
u Sloveniji, djeci je to zabavno, sklapaju se poznanstva, stvaraju 
se nova prijateljstva i što je najvažnije odrastaju u zdravom duhu 
i uz bavljenje sportom. Naravno, svi koji žele mogu se prijaviti 
preko na Facebook stranice kluba. Inače, mi smo praktički jedini 
klub u PGŽ koji se bavi brdskim biciklizmom, cestu vozimo samo 
kao bazu za trening, orjentirani smo na olimpijski kros, nastavit 
će predsjednik kluba. 

Biciklistički klub Grobnik rezultati su sigurno učinili prepoznat-
ljivim u hrvatskoj MTB zajednici, ali oni su postali prepoznatljivi i 
izvan hrvatskih granica i to zahvaljujući jednom hvalevrijednom 
projektu zvanom Gro Alps Bike Maraton.

- Kao organizatori već deset godina organiziramo jednu utrku 
zimske lige, organizirali smo biciklijade, surađujemo s turističkim 
zajednicama, ali najveći projekt nam je Gro Alps Bike Maraton. 
Radili smo ga dvije godine za redom, na njega nam dolazi 200 
natjecatelja, ima međunarodni karakter i oba izdanja su nam bila 
više nego uspješna. Nažalost, zbog ove situacije s pandemijom 
koronavirusa prošle godine ga nismo mogli održati, a neće ga 
biti niti ove godine. Inače, start i prijave za Gro Alps Bike Maraton 
održavaju se na aerodromu, nakon toga krećemo prema Jelenju, 
pa na Klanu, Gumance i vraćamo se preko Grobničkih Alpi i Plat-
ka nazad na pistu. Imamo tri rute, za rekreativce 24 kilometara, 
srednja ruta nam je 47 kilometara i najduža je 82 kilometra. Je-
dan od naših glavnih ciljeva je razvoj cikloturizma, stranci koji 

nam dolaze fascinirani su našim krajolikom i to moramo isko-
ristiti. Nadam se da ćemo iduće godine nastaviti s tom lijepom 
pričom, zaključit će Hrvoje Brnelić. 

Kristian Sirotich
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Općina Čavle ove će se godine upisati 
na mapu onih mjesta koje su imale 
priliku ugostiti jedan od najinspira-

tivnijih sportskih događaja koji to nisu. 
Na avionskoj pisti na Grobniku 9. svibnja 
točno u 13 sati, baš onda kada u čitavom 
svijetu bude označen početak utrke, star-
tat će ovogodišnje izdanje Wings for Life 
World Runa, jedinstvene manifestacije u 
kojoj uopće nije važno  jesi li sportaš, re-
kreativac, jesi li se uopće ikada bavio trča-
njem, važno je samo da se opustiš, dobro 
zabaviš i svojim nastupom pomogneš 
istraživanjima koja se bave pronalaskom 
lijeka za ozljede leđne moždine.

OPĆINA ČAVLE 9. SVIBNJA BIT ĆE DOMAĆIN JEDNOG OD 
NAJINSPIRATIVNIJIH SVJETSKIH SPORTSKIH DOGAĐAJA

Wings for Life World Run ove godine na 
pisti na Grobniku i u čitavom svijetu

ČETIRI LICA PLATKA 
Društvo sportske rekreacije Kvarner već 
nekoliko godina organizira i iznimno 
uspješnu ljetnu manifestaciju Sva lica 
Platka, kojom se na najbolji mogući način 
žele iskoristiti sve one mogućnosti koje 
ovo omiljeno zimsko izletište Riječana 
pruža u ljetnim mjesecima.

- Napravili smo program, za koji se nadam 
da će se održati kao i lani. Ove godine 
isplanirali smo četiri manifestacije. U srp-
nju krećemo sa Zen licem Platka i tu ćemo 
ići s ograničenim brojem ljudi bez obzira 
na epidemiološku sliku. Imamo Vau-vau 
lice Platka, odnosno obiteljski dan prven-
stveno fokusiran na kućne ljubimce, na 
kraju kolovoza bilo bi Sportsko lice Plat-
ka i zadnji vikend u kolovozu planiramo 

trčalo bi se uz avionsku pistu po maka-
damu, kružno, svaki krug je dužine 4,2 
kilometra, kaže Barbara Tunjko-Gržetić iz  
Društva sportske rekreacije Kvarner, koji 
u partnerstvu s Red Bullom i u suradnji 
s Općinom Čavle organiziraju Wings for 
Life utrku na Grobniku.
- Svi zainteresirani mogu se prijaviti 
preko aplikacije na internetskoj stranici 
Wings for life, na stranici Red Bulla, na 
Facebook stranici DSR Kvarner i na inter-
netskoj stranici Svalicaplatka.eu.  Limit je 
stavljen na 500 ljudi, budući da je u pita-
nju ogroman prostor mi taj limit možemo 
povećati. No, sve ovisi o Stožeru, nastavit 
će Barbara Tunjko-Gržetić.

ČAVLE TRKAČKI CENTAR REGIJE 
- Zbog čitave ove situacije s koronaviru-
som ove godine neće biti jedne velike 
utrke u Hrvatskoj, nego će se trčati na dva 
načina. Jedan je način da se skine aplika-
cija i da trčiš sam bilo gdje dok te ne pre-
sretne virtualno vozilo, drugi je da se trči 
na određenim punktovima u regijama, a 
za našu regiju taj punkt je Općina Čavle. 
Naravno, zbog epidemiološke situacije 
upitno je hoće li se trčati po punktovi-
ma, odnosno to će se znati onda kada 
se bude znalo kakve su mjere na snazi. 
Ako se bude trčalo trčat će se na pisti na 
Grobniku gdje je sve ravno i ograđeno, 

održati Vertikalno lice Platka (trail i bici-
klizam), nastavlja Barbara Tunjko-Gržetić, 
koja je zadovoljna kako se priča oko Plat-
ka razvija.

- Mi mislimo da se može još bolje, imamo 
još puno ideja, ali s obzirom na situaciju 
smo super zadovoljni. Za Platak kao za 
skijašku destinaciju znaju svi, moramo 

sada ljude naučiti da je Platak izuzetno 
atraktivan u ljetnim mjesecima. Naše pro-
grame od prvog dana nas prate Primor-
sko-goranska županija i Općina Čavle, 
bez njihove podrške sve bi to bilo puno 
teže, zaključit će Barbara Tunjko Gržetić.

Kristian Sirotich 
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vicevi po grobnički i jedna lijepa vijest

Autor: Cvetan Pelčić

Nasmijmo se malo…
NA TANCIH 
Na tancih jedan mladić dohaja 
divojki ka j’ sidela na kantridi 
i smiron okolo gjedala ako će 
ju kakov mladić doć pitat za 
tancat.
- Oprostite, da tancate?
Ona sa vesela se brzo stane i 
odgovori mu:
- Komać san dočekala da će 
me ki doć pitat!
Mladić vaje sede na kantridu na koj je ona sidela 
i veli: - Sa srića, baš san umoran i bole me noge.

KA JE BOJA 
Ivan jadan ko pas pokli ča j’ doznal da ga j’ žena 
prevarila z prvin susedon, zileti z kuće prema suse-
dovoj i da će mu pokazat ča ga gre. Kad ga j’ sused 
videl onako rabijatnoga, da ga malo kalma veli mu: 
- Čase j’ dogodilo Ive? Zač si tako jadan? 
- Doznal san da si spal z mojun ženun. 
Kako si mi to mogal storit? 
- Pa dobro, znamo se sto let, otel san samo videt 
je boja moja ili tvoja! 
- Pa tovare bedasti, ča me nisi vaje pital, to san ti 
jušto i ja mogal reć!

PATNJA 
Da j’ došla Marija pu duhtora 
i veli mu: - Duhtore dra-
gi patin od impotencije! - 
Kako morete vi patit? Pa vi 
ste žensko! - A ja, čujte, 
Ivan boluje, a ja patin

STRAH 
Došal Ivan pu zubara. 
- Je vas strah? – pita ga zubar.
– Je, i to za ponimet. - veli Ivan. 
– No, dobro, popijte jedan mići konjak.
– Još me j’ strah – veli Ivan i naruči još bićerin.
Kad je popil celu litru, veli zubaru:
– E da mi j’ sad videt onoga ki će mi se pačat va 
moji zubi!

ZAPRTE OČI
Dva Grobničana va oštariji obadva 
već fanj “pod gason” ćakulaju i na-
ruče saki još turu pića, kad jedan od 
njih pita ovoga drugoga: 
- Dobro, zač vavik kad piješ vino 
držiš zaprte oči? 
- Zato aš mi j’ duhtor rekal da 
ne smin ni pogjedat alkohol!

POKLONI ZA MLADENCI 
Starija gospa Marija, recimo nigdi osandeset let, ali još vavik 
dosti živahna, uhaja va ljekarnu nigdi va gradu:
- Dobar dan, šinjor. Imate aspirini?
- Imamo, gospođo.
- A analgetiki?
- Svakako, gospođo.
- I antireumatiki?
- Naravno, gospođo.
- A viagru?
- Imamo, gospođo, ali za viagru Vam treba liječnički recept.
- A gel za marojde?
- Imamo, gospođo.
- A imate ča biljno za jetru i žučnu vrićicu?
- Svakako, gospođo.
- A antidepresivi?
- Imamo, gospođo, ali samo na recept.
- A tablete za spat?
- Da, ali opet vam je potreban recept.
- Neč za poboljšanje pamćenja?
- Naravno, imamo i to.
- A plene za inkontinenciju?
- Naravno, tamo su na stalaži.
- Imate li... - na to ju prekine ljekarnik: 
- Slušajte, gospođo, ovo je najbolje opskrbljena apoteka u gradu s nadaleko najboljom 
ponudom. Što vama zapravo treba?
- Znate ča, krajem miseca ženit ćemo se Ivan i ja, a on ima 95 let, pa nas zanima 
ako moremo pu vas oprit knjigu poklonih za mladenci.

MERIKAN NA GROBNIŠĆINI
Ivan - John rojen va Meriki, pa da vidi otkud 
su mu koreni, došal rodbini na Grobnišćinu 
pokli su mu mat i otac umrli i sad ga njegov 
kujin Fran peje po selu i fermaju se na jednon 
vršiću i veli mu Fran: - Viš ovo doli i ono priko 
to ti j’ se moje! - a veli mu Ivan/ John: - Pa 
ja in Amerika seden va auto i vozin se celi 
dan i noć i tek next morning dojden do kraja 
moje zemlje! - a veli mu Fran: - Pa imel san 
i ja takov auto i komać san ga prodal!

BODUL I ŽLIČICA
Ferma pulicaj Bodula ki j’ prebrzo 
vozil i veli mu neka mu da prometnu 
i vozačku. Bodul posluša, dava doku-
menti, a na početku vozačke zabode 
plastičnu žličicu. Pogleda pulicaj i 
veli mu: - Gospodine, a ča je ovo? 
- a veli mu Bodul: - A to van je za 
kafe!

ZDRAV KO DREN 
Side Ivan i Fran va oštariji i Ivan se hvali da ga si 
čuju :
- Frane moj, ja san ti zdrav ko dren!
Fran ga zbunjeno pogjeda i pita:
- Pa kako moreš bit zdrav ko dren, a po cel dan 
ločeš?
Ivan mu se nasmije i veli:
- Ja, pa o tomu se dela! Vidi ovako - pivu pijen za 
boju probavu, kad mi j’ slab apetit zamen beloga 
vina, a kad mi j’ tlak nizak onda črnoga. Kad mi tlak 
skoči popijen konjačić, a za anginu drmnen rakiju.
Fran ga prekine:
- Dobro Ive, a kad vodu onda piješ? - E viš tako 
bolan još nisan bil!

KI ĆE VOZIT
Kumpanija od četiri mladića 
zihajaju van z oštarije pijani 
ko letve i veli jedan od njih: 
- Ive ti ćeš vozit, aš si pre-
već pijan da moreš kantat z 
nami!

Popularna Mehana u Mavrincima dobila novi krov
Gostionica Igralište u Mavrincima, popularna Mehana, dobila je novi krov. U sklopu projekta vri-
jednog nešto više od 110 tisuća kuna nakon pripremnih je radova zamijenjeno dotrajalo krovište 
objekta smještenog pokraj igrališta NK Grobničan.

Ugrađeni su novi elementi krovne konstrukcije, izvedene nove daščane oplate te je postavljena 
hidroizolacija. Izvedeni su i limarski radovi, što obuhvaća nove opšave te horizontalne i vertikal-
ne oluke te je krov pokriven crijepom "mediteran". 

Radovi su započeli krajem prošle godine, a završili početkom veljače. 

                                 
           Klaudio Vrančić


